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Vážené dámy, vážení pánové, milí žáci, 

školní rok 2023/24 dospěl do svého finále, a proto je vhodné připomenout si, jaký byl. Významným 

způsobem jej ovlivňovala rekonstrukce našeho vnitrobloku, jíž jsme se po letech dočkali. Stavba byla 

zahájena v květnu 2023 a dokončena v červnu 2024. Čas od času sice narušovala výuku, ale přinesla 

gymnáziu nové hřiště ve vnějším atriu, velké hřiště sdílené se sousední průmyslovou školou, 

manipulační plochu s parkovacími místy pro automobily i jízdní kola, prostor pro odpadové nádoby 

a samostatný vjezd z ulice Tolstého. 

Naši žáci se po celý rok učili prezenční formou, výuka mohla být doplňována sportovními i kulturními 

aktivitami, například adaptačními a lyžařskými kurzy či zájezdy do divadel. Úspěšně proběhly 

projektové dny, které zavedly naše žáky do míst, která by jinak ani nemuseli poznat.  

Devátý ročník školní akademie, tentokrát pojmenované Náš svět, přinesl výtěžek, jenž 

prostřednictvím nadace Dobrý anděl opět podpořil potřebnou rodinu.  

Evropský program Erasmus + nám umožnil vyslat mnoho žáků do zahraničí, aby poznávali život 

i jinak než ze školních lavic. Uskutečnili jsme také reciproční návštěvy zahraničních škol, s nimiž nás 

pojí dlouholeté partnerství. 

Školu na koncertech i soutěžích úspěšně reprezentovalo Hudební sdružení Gymnázia Jihlava, 

divadelní soubor Spoušť uvedl novou autorskou hru Kopce a kopečky přání. 

Zapojili jsme se i do Noci vědců, která se snaží laické veřejnosti poutavě představit vědu.  

Vynikajících výsledků jsme dosáhli i v celostátních a mezinárodních olympiádách. V samotném 

závěru školního roku nás velmi potěšilo, že studenti Štěpán Plass a Daniel Wiesner získali Cenu 

hejtmana Kraje Vysočina. Štěpán v oblasti přírodních věd, Daniel za vědy humanitní. 

Právě uplynulý rok můžeme jistě považovat za úspěšný, nepříjemně však na jaře do jeho průběhu 

zasáhlo snížení příspěvku MŠMT na nepedagogické zaměstnance, což i u nás znamenalo nutnost 

snížit jejich počet. 

Pozitivním výhledem do budoucna je to, že k nám dubnové přijímací zkoušky přivedly dostatečný 

počet zájemců o studium ve všech čtyřech oborech, jež nabízíme – již druhým rokem otvíráme místo 

dvou tříd čtyřletého studia třídy tři. Také počet uchazečů o studium ve sportovní třídě převýšil naše 

kapacitní možnosti. Díky tomu přivítáme v září v našem pedagogickém sboru deset nových tváří. 

Vážené kolegyně, vážení kolegové, milí žáci, děkuji Vám a přeji úspěšný a klidný školní rok 2024/25. 

27. srpna 2024 Pavel Suk 

ředitel školy 
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Charakteristika školy 
název: Gymnázium Jihlava 

sídlo: Jana Masaryka 1, 586 01 Jihlava 

IČ: 60545984 IZO: 108047741 IZO ředitelství: 600014746 

příspěvková organizace 

zřizovatel: Kraj Vysočina 

zřizovací listina a Rozhodnutí o zařazení do sítě škol čj. 25619/99–21 ze dne 21. 7. 1999 

ředitel školy: Mgr. Pavel Suk, tel. 567579745 

denní studium, celková kapacita školy: 880 žáků 

studijní obory: 

čtyřleté studium – 79-41-K/41 Gymnázium, 79-42-K/41 Gymnázium se sportovní přípravou 

šestileté studium – 79-41-K/61 Gymnázium 

osmileté studium – 79-41-K/81 Gymnázium 

počet žáků k 30. 9. 2023: 781 (27 tříd – 13 na čtyřletém, 6 na šestiletém a 8 na osmiletém gymnáziu) 

počet pedagogických pracovníků (přepočtený): 71,57 

počet provozních pracovníků: 14,00; celkový počet zaměstnanců školy: 85,57 

kontakty: 
e-mail: podatelna@gymnaziumjihlava.cz; <jmeno><prijmeni>@gymnaziumjihlava.cz 

world wide web: https://www.gymnaziumjihlava.cz; X: https://x.com/GymJih 

telefon: 567 579 740 

školská rada: 
ustavena 18. 1. 2006, zvolena 21. 6. 2024 

Ing. Richard Šedivý, Mgr. Petr Ryška, Mgr. Lenka Pávková, Antonín Pipa, Mgr. Jan Kodet, 

Mgr. Ondřej Levák 

Hlavní činnost: 
Gymnázium Jihlava (GJ) je všeobecně vzdělávací škola, zaměřuje se na kvalitní přípravu k dalšímu 

studiu především na vysokých školách, na utváření potřebných životních dovedností. Vzdělává od 

1. 9. 2007 podle vlastního vzdělávacího programu od 1. ročníku na nižším gymnáziu (NG), od 

1. 9. 2009 v prvních ročnících vyššího gymnázia (VG). 

Na GJ jsou ve školním vzdělávacím programu začleněny dva studijní obory – Gymnázium 

v osmiletém, šestiletém a čtyřletém studiu a Gymnázium se sportovní přípravou ve čtyřletém 

studiu. 

GJ využívá dělení tříd (ročníků) na skupiny ve výuce cizích jazyků, v českém jazyce, v matematice, 

v hudební a výtvarné výchově, v laboratorních cvičeních ve fyzice, biologii a chemii, v informatice 

a ve všech volitelných předmětech. Připravujeme žáky na soutěže, v nichž dosahují vynikajících 

výsledků. Soutěžní obory si pak žáci mnohdy vyberou pro vysokoškolské studium. Od druhého 

ročníku vyššího gymnázia se žáci profilují dle svého zájmu prostřednictvím volitelných předmětů. 

Součástí vzdělávání je výuka formou projektů, které jsou soustředěny do tzv. Projektových dnů 

(viz Projekty a projektové vyučování). 

Výuka cizích jazyků je podpořena studijně poznávacími zájezdy a výměnnými pobyty 

(viz Zahraniční kontakty). 
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Kvalitní sportovní vyžití žákům umožňují tělocvičny a posilovna. Venkovní sportoviště si škola větší 

část roku pronajímala. Od června 2024 využívá nových sportovišť ve vnitrobloku. Žáci sekundy, 

prvních ročníků, 5A8, 3A6 absolvují týdenní lyžařský výcvikový kurz, žáci třetích ročníků, 7A8 a 5A6 

týdenní letní sportovní kurz, žáci sportovních tříd kromě oborových soustředění společné zimní 

soustředění. 

Vzdělávací proces je každoročně doplňován dalšími aktivitami. Uspořádali jsme akademii, 

divadelní soubor Spoušť nacvičil novou divadelní hru, několik aktivit realizoval žákovský 

parlament. 

V září 2024 se dokončila revitalizace laboratoře chemie A1LC. 

20. 5. 2024 došlo k předání revitalizovaného vnitrobloku mezi komplexy budov gymnázia a střední 

průmyslové školy. Realizace byla zahájena 21. 6. 2023. 

Od skončení topné sezóny 2023 se připravuje projektová dokumentace modernizace systému 

regulace topení a vzduchotechniky. 

Přijímací řízení 
79-41-K/81 všeobecné studium osmileté: přijato 29 žáků (z celkového počtu 110) 

79-41-K/61 všeobecné gymnázium šestileté: přijato 28 žáků (z celkového počtu 109) 

79-41-K/41 všeobecné studium čtyřleté: přijato 89 žáků (z celkového počtu 245) 

79-42-K/41 gymnázium se sportovní přípravou (kmenové sporty: atletika, plavání, basketbal, 

volejbal, lední hokej, fotbal): přijato 28 (z celkového počtu 77) 

Hospodaření školy v roce 2023 
Příjmy Kč 
Přímá dotace UZ 33353 72 043 978,– 

Provoz 

Sportovní třídy UZ 33354 1 015 385,–  

Olympiády UZ 00031 280 056,– 

Projekt Erasmus+  1 614 246,12 

Lektor FJ + ŠJ UZ 00324 60 652,– 

Nostrifikační zkoušky UZ 00302 28 400,– 

Post Bellum UZ 00326 66 980,– 

Národní plán obnovy doučování UZ 33086 35 700,– 

Národní plán obnovy – digitální propast UZ 33087 780 000,– 

Projekt Učíme se ze života UZ 103533063 1 119 252,51 

Odpisy z investičních transferů  343 488,– 

Šablony UZ 33092 336 742,80  

Fond Německo  6 156,–  

Příjmy celkem  85 124 435,19 

Ostatní výnosy 

Výnosy z prodeje služeb  2 543 761,39 

Pronájem  327 732,– 

Výnosy celkem  87 995 928,58 

Výdaje celkem  87 424 750,37 

Hospodářský výsledek  571 178,21 Kč 
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Škola pracuje pouze v hlavní činnosti a dle směrnic Kraje Vysočina. Kladný HV organizace docílila 

nastavením velkých úsporných opatření a efektivního hospodaření, kdy jsme se snažily pokrýt 

opravné položky zablokovaných finančních prostředků u Sberbank a.s. 

Škola čerpala dotace v souladu se směrnicemi Kraje Vysočina. 

Fondy školy jsou finančně kryty, ale v tuto chvíli nejsou všechny finanční prostředky k dispozici. 

Rezervní fond 
241 0413 Rezervní fond– HV 370 837,67 

241 0414 Rezervní fond – projekty 7 876 731,84 

Celkem   8 247 569,51 

  3 509 083,– nespotřebované prostředky z projektů  

  32 698,25  čerpání 

Celkem 8 247 569, 51 

Příloha 8 247 569,51 

Investiční fond 
  877 455,– odpisy 

  996 036,87 investiční příspěvek  

  – 1 043 035,69 čerpání 

  – 604 000,– odvod 

Celkem  1 170 111,66 

Příloha  1 170 111,66 

Fond FKSP 
 243 účet 561 706,51 
Finančně vyrovnáno v 2024   
  + 180 819,84 dorovnání FKSP 

  – 97 464,– platba faktur + stravné 

 261 412 – pokladna + 14 787,– 

Celkem  659 849,35 

  531 698,91 PS 

  1 058 599,44 příděl FKSP  

  – 739 080,– příspěvek na stravné 

  – 176 369,– kultura, akce 

  – 15 000,– dary – životní jubilea 

Celkem  659 849,35 

Příloha  659 849,35 

Fond odměn 

241 0411 účet 35 016,– 

411 0300  35 016,– 

Celkem  35 016,– Kč 
Martina Kuchyňová Zdarsová, ekonomka školy 

Zpráva o hospodaření Občanského sdružení Gymnázia Jihlava za rok 2023 

Stav k 1. 1. 2023: 

pokladna 61 866 

účet 290 385 
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celkem 352 251 

z toho: 33 642 pro 5A8 

volné prostředky 318 609 

Příjmy 

členské příspěvky 200 800 

Příjmy: dobrovolné příspěvky 4 300 

HSGJ 56 150 

Dobrý anděl 49 111 

vratka bankovního poplatku 75 

ostatní příjmy 52 564 

celkem 363 000 

Výdaje 
Dobrý anděl 49 111 

Výdaje: soutěže, olympiády 39 843 

sportovní soutěže 32 797 

školní sportovní klub 101 060 

výukové programy 86 890 

zahraniční styky 30 065 

Geseke, Weisenhorn 20 448 

HSGJ 73 458 

Spoušť 7 068 

SOČ 2 626 

mimovyučovací činnost 30 525 

školní parlament 17 562 

odměny pro maturanty 13 800 

sociální příspěvky 832 

čerpání prostředků 5A8 5 977 

právní služby 2 000 

odměna hospodářce 10 000 

daň 15 % 1 500 

provozní výdaje 96 

vedení účtu 3 509 

celkem 529 167 

Stav k 31. 12. 2023: 

pokladna 95 895 

účet ČS 7 677 

účet KB 82 512 

celkem 186 084 

z toho: 27 665 pro 5A8 

vlastní prostředky 158 419 

pohledávky 40 000 školní sportovní klub 

 10000 výlet a soustředění 
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Výsledky kontrol 

Veřejnosprávní kontrola 
Krajský úřad Kraje Vysočina, odbor kontroly provedl ve dnech 9. – 12. 10. 2023 veřejnosprávní 

kontrolu na základě S 19 odst. 2 zákona č. 320/2001 Sb., o finanční kontrole 

ve veřejné správě a o změně některých zákonů (zákon o finanční kontrole), ve znění 

pozdějších předpisů. Předmětem kontroly bylo plnění opatření přijatých k nápravě nedostatků 

zjištěných při následné veřejnosprávní kontrole a uvedených v protokolu č. 05/FK/2022 ze dne 

10.5. 2022. Část nedostatků se podařilo vyřešit, avšak v části protokolu 1, 2.1, 2.4, 4 a 6 jsou 

uvedeny případy, kdy i přes přijetí opatření byly zjištěny nedostatky a přijatá opatření tak byla 

neúčinná. 

Kontrola plateb pojistného na veřejné zdravotní pojištění 
Kontrola byla provedena ve dnech 3. 6. 2024 – 24. 6. 2024. Kontrola zjistila nedoplatek ve výši 

19 109 Kč a vyměřila penále ve výši 5 760 Kč. 

Výroční zpráva o činnosti Gymnázia Jihlava v oblasti poskytování informací 
dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím ve znění pozdějších 

předpisů, za rok 2023. 

V souladu s § 18 uvedeného zákona v roce 2023: 

– nebyla podána žádost o poskytnutí informace dle uvedeného zákona; 

– nebylo vydáno žádné rozhodnutí o odmítnutí žádosti o informaci ve smyslu zákona 

o svobodném přístupu k informacím; 

– nebyly vydány žádné rozsudky soudů ve věci přezkoumání zákonnosti rozhodnutí 

o zamítnutí žádosti o poskytnutí informace; 

– nebyla poskytnuta žádná výhradní licence ve smyslu uvedeného zákona; 

– nebyla podána žádná stížnost dle § 16 odst. a uvedeného zákona proti postupu 

Gymnázia Jihlava při vyřizování žádosti o informaci. 

Základní informace o Gymnáziu Jihlava jsou na https://www.gymnaziumjihlava.cz. 
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Září 
1. 9. Kroužek Herní sféra načekal na začátek školního roku a svoje setkání zahájil již 

1. září.  

3. 9. Ani členové HSGJ nezaháleli a den před začátkem školního roku se sešli na 

soustředění.  

4. 9. Zahájení školního roku.  

4.–8. 9. Sportovní kurzy 3. ročníků se uskutečnily hned od 1. dne nového školního roku. 

Všechny skupiny se přihlásily na vodácký kurz na Vltavě, který probíhal ve 

3 skupinách.  

8. 9. Třídy 8A8 a 4B4 v rámci obvyklé exkurze 4. ročníků navštívily pražskou židovskou 

čtvrť a následně v Divadle V Celetné adaptaci Vančurova Rozmarného léta.  

14. 9. Žáci 4. ročníků se zúčastnili preventivního programu týkajícího se dopravní 

výchovy, zejména se zaměřením na řidičské aspekty.  

14.–15. 9. Ve dvoudenním termínu proběhlo ustavující setkání Parlamentu Gymnázia 

Jihlava.  

18.–19. 9. Třída 4A4 stihla v Praze nejen divadelní představení v Divadle pod Palmovkou 

Pusťte Donnu k maturitě!, které bylo nekompromisním ponorem do devadesátek, 

ale i návštěvu Hradu a Muchových obrazů v Obecním domě.  

18.–22. 9. Adaptační kurzy 1. ročníků se uskutečnily až v pozdějším datu, což ale nemělo vliv 

na jejich pohodový průběh.  

20. 9. Žáci 5A8 a 7A8 zhlédli v Horáckém divadle zdařilou inscenaci Tajemství, šílenství, 

podivnost, láska (Ženy Boženy Němcové).  

20. 9. První setkání přátel radostného zpěvu se uskutečnilo u Taláčků doma.  

29. 9. Na pátek následující po státním svátku bylo vyhlášeno ředitelské volno.  

 

Říjen 
4. 10. Již v novém složení vedení Parlamentu se uskutečnilo setkání této žákovské 

instituce.  
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6. 10. Za velkého zájmu a v tomto roce i s řádným zastoupením se na Gymnáziu 

uskutečnila Noc vědců, celorepublikový projekt mající za cíl popularizaci vědy pro 

širokou veřejnost. Tématem letošního ročníku bylo Tajemství.  

6. 10. Společný zájezd zájemců z řad pedagogického sboru a jejich nejbližších do 

Vinařství Sádek na Třebíčsku.  

7.–8. 10. Zájemci z řad pedagogického sboru se mohli zúčastnit kurzu Žít s respektem.  

11. 10. Prvního letošního setkání se dočkala Univerzita třetího věku.  

11. 10. Další ze setkání přátel zpěvu proběhlo tentokrát v kuželně U Chába.  

13. 10. Zástupci Gymnázia z řad pedagogů i žáků reprezentovali naši školu na přehlídce 

vzdělávání Festival Vysočina education, který stejně jako v předchozích letech 

proběhl v prostorách obchodního domu City park.  

13. 10. PGJ spojil svoje aktivity s mezinárodním dnem a na škole uspořádal Suit Up Day, 

tedy den ve formálním hávu.  

24. 10. Estetická exkurze pro třídy 2A4, 4A6 a 6A8 měla na programu hudební část 

v Rudolfinu a výtvarnou část ve Veletržním paláci.  

25. 10. První schůzka k projektovým dnům byla krátká, trvala 1 vyučovací hodinu.  

25. 10. Dobrovolníci z řad pedagogů se podíleli na zvelebení záhonů v rámci úprav atria.  

28. 10. Nejen státní svátek, ale i zatmění Měsíce připadlo na toto datum. A výprava pod 

vedením Tomáše Krásenského byla odměněna krásně viditelným jevem.  

31. 10. Tradiční Halloween připadající na poslední říjnový den si vzal pod svá křídla 

Parlament v rámci tematických dnů.  

 

Listopad 
4.–5. 11. Druhé pokračování kurzu Žít s respektem.  

8. 11. Další z pokračování Univerzity třetího věku.  

8. 11. I tentokrát se přátelé zpěvu sešli v kuželně U Chába.  

10. 11. Gymnázium Jihlava mělo svůj stánek na přehlídce SŠ v prostorách DKO Jihlava.  

1.–15. 11. Vybraní žáci 4. ročníků absolvovali stáž v jihlavské nemocnici.  

15. 11. Třídy 5A6 a 3C4 absolvovaly účast v projektu Měsíc filmu na školách, v jehož rámci 

zhlédli film k událostem roku 1989 v Teplicích a následně diskutovali o r. 1989 

s pamětníkem Petrem Palovčíkem.  
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20. 11. Naši školu navštívil velvyslanec Spojeného království Velké Británie a Severního 

Irska Jeho excelence Matthew Robert Field. Součástí návštěvy byla jednak 

prohlídka školy, jednak diskuse s žáky.  

 

2. 1. Moderní úpravu Moliérova Lakomce navštívili v Divadle na Vinohradech třídy 3B4 

a 1D4.  

23. 11. V tento den se uskutečnil den otevřených dveří na GJ.  

23. 11. Zástupcům naší školy (Petr Sukdolák, Martin Rybáček a Daniel Wiesner) se 

podařilo v celorepublikovém finále DSSG ČR a SR v Chebu obhájit výsledné 

výborné 5. místo.  

27. 11. Někteří zaměstnanci GJ se dobrovolně zúčastnili výstražné stávky, která se za 

organizace ČMKOS vymezovala proti plánovaným škrtům a úsporám v rámci 

financování vzdělávacího procesu.  

29. 11. Od 15:15 se konala čtvrtletní pedagogická rada. 

30. 11. Odpolední hodiny byly na konci listopadu vyhrazeny informačnímu odpoledni. 

  

Prosinec 
1. 12. Přes 50 zájemců se vypravilo do Janáčkova divadla v Brně na operu Carmen.  

2. 12. Třída 3A8 si uspořádala svůj Adventní den plný mimoškolních aktivit.  

2.–3. 12. O prvním prosincovém týdnu proběhla poslední část kurzu Žít s respektem.  

4.–8. 12. Jako každý rok se i tento naše škola a tím pádem vybrané třídy zúčastnily 

Maratonu psaní dopisů, akce pořádané na podporu politickým vězňům po celém 

světě.  

5. 12. Nejen Mikuláš nadílel v tento den dárky. Nečekaným dárkem pro žáky i pedagogy 

bylo neplánované ředitelské volno udělené na základě havárie vodovodního řádu.  

5. 12. Třída 6A8 na Mikuláše absolvovala kurz první pomoci pod vedením jihlavských 

záchranářů.  

5. 12. Ve Smetanových sadech vytvořili žáci 5A8 pod vedením Tomáš Krásenského iglú.  

5. 12. Školou prošla mikulášská družina složená z žáků gymnázia.  
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6. 12. Přátelé radostného zpěvu se mimořádně sešli ve školní knihovně.  

7. 12. Tradiční vánoční koncert HSGJ se konal v prostorách gotické síně na jihlavské 

radnici. 

  

13. 12. Zástupci PGJ se setkali se svými vrstevníky ze Zastupitelstva mládeže DDM na 

Praze 14, aby navzájem sdíleli příklady dobré praxe.  

14. 12. Členové HSGJ potěšili svým vystoupením seniory v domově na Stříbrných 

terasách.  

1.–21. 12. Hráči a hráčky basketbalových týmů se zúčastnili soustředění v Krkonoších.  

19. 12. DS Spoušť pořádal velkou generální zkoušku své hry Kopce a kopečky přání, 

mimoto šlo o vzájemný teambuilding členů souboru.  

20. 12. Předvánoční náladu dotvořil Den vánočních svetrů.  

2.–22. 12. Zájemci o lyžování se pod záštitou školního sportovního klubu vypravili na 

lyžovačku do Krkonoš.  

21. 12. Od 18 hodin se v prostorách zasedací místnosti sešli současní i bývalí zaměstnanci 

školy na neformálním předvánočním setkání.  

21. 12. Nejen školním prostředím v rámci ČR otřásla událost na FF UK, kde ozbrojený 

student zavraždil 14 osob a další zranil. Sám pachatel následně spáchal 

sebevraždu.  

22. 12. Tradiční předvánoční zájezd do adventních rakouských měst měl tentokrát za cíl 

hlavní město Vídeň.  

22. 12. Poslední předvánoční den měl na plánu kromě aktivit s třídním učitelem také 

florbalový F8 Cup a rovněž Vejšku na gymplu, tedy setkání s absolventy gymnázia 

a předání jejich rad, zkušeností a postřehů.  

29. 12. Herní sféra neotálela ani o vánočních prázdninách a na sklonku roku se poměřily 

Temné a světlé strany Síly. 
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Leden 
3. 1. Zahájení výuky v novém kalendářním roce připadlo na středu.  

4. 1. V krčku byla zřízena Hrací skříň, zařízení, z kterého je možno vypůjčit si karty, 

deskové hry a po dohrání je vrátit zpět do skříně.  

7.-12. 1. V tomto termínu se třída 1A4 vypravila na lyžařský výcvikový kurz.  

10. 1. První radostné zpívání nového roku proběhlo v hospůdce U Johanna.  

16. 1. Druhá pořádná zkouška DS Spoušť již zdárně směřovala k premiéře hry Kopce 

a kopečky přání, jejíž premiéra byla na programu 25. ledna.  

24. 1. Tento den se ve škole zahalil do modré. Proč? Důvodem byl další z tematických 

dnů PGJ.  

24. 1. Pololetní pedagogická rada se tradičně konala ve středu od 15:15. 

25. 1. Dlouho očekávaná inscenace Kopce a kopečky přání měla v podání DS Spoušť 

svoji premiéru v divadle DIOD. Na straně herců i diváků se společně sešli žáci 

i pedagogové. 
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25. 1. Žáci 4A6 a 5A6 zhlédli na prknech Národního divadla klasiku české literatury, 

Erbenovu Kytici. Představení bylo působivé, moderní, zároveň ale zachovávalo 

původní předlohu.  

26. 1. Třídy 6A6 a 1B4 navštívily pražské Švandovo divadlo s adaptací Orwellova románu 

1984. Ani délka představení neubrala na intenzivním zážitku a zdařilém 

zpracování.  

27. 1. Lednová výprava ornitologického kroužku směřovala do hlavního města. V Praze 

bylo cílem zejména městské a vodní ptactvo.  

28. 1. V den osvobození koncentračního tábora Osvětim si tradičně zástupci školy 

a města Jihlava připomněli památku obětí 2. světové války u pamětní desky ve 

vestibulu školy.  

29. 1. Pro zájemce z řad pedagogů proběhl 1. možný termín kurzu první pomoci.  

31. 1. Žáci 9. ročníků NG a 1. ročníků VG se v rámci přednášky podívaly na úskalí i krásy 

českého jazyka pod taktovkou Jarmila Vepřka, na sociálních sítích vystupujícího 

jako Běžící češtinář.  

31. 1. Byly předány výpisy pololetních vysvědčení.  

 

Únor 
5. 2. Na škole proběhl jarní den otevřených dveří.  

7. 2. Již poněkolikáté Iva Fexová s žáky zavítala na představení Lucerna v Divadle 

V Dlouhé, tentokrát se z povedené inscenace mohly těšit třídy 1D4, 3A4 a 4C4.  

7. 2. Únorová lekce Univerzity třetího věku se odehrávala v laboratoři chemie 

a frekventanti si vyzkoušeli všemožné pokusy se škrobem.  

8. 2. Žáci 3. ročníku docházející na volitelný předmět Úvod do lékařské terminologie 

navštívili laboratoře Muzea Vysočiny v Heleníně. Jejich úkolem bylo poskládat 

z obsahu krabic kostlivce a doplnit, které části těla chybí.  

9. 2. V předvečer jarních prázdnin se škola zahalila do červené a růžové, tedy barev 

v duchu Valentýna. Tento svátek zamilovaných ještě doplnila možnost psaníček 

v rámci valentýnské pošty.  

1.–18. 2. Termín jarních prázdnin byl posunut kvůli MS v biatlonu v Novém Městě na 

Moravě, ale i tak žáci a pedagogové o týden volna nepřišli.  
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21. 2. Únorové zpívání pedagogů a zaměstnanců školy opět změnilo působiště, 

tentokrát na Formanskou poštu.  

22. 2. Čtveřice studentů se s Jirkou Markem vydala do havlíčkobrodského muzea na 

besedu s Heshamem Malikem, světově uznávaným umělcem židovského původu. 

Někteří ještě zůstali na přednášku Miloše Doležala o Josefu Toufarovi.  

22. 2. Zájemci z řad pedagogů se v zasedací místnosti školy zúčastnili kurzu první 

pomoci.  

23. 2. Žáci 3A6 studující španělštinu si se svojí mexickou lektorkou Paolou připravili 

guacamole, oblíbený avokádový pokrm. 

  

24. 2.–1. 3. Na přelomu února a března se třídy 3A6, 1B4 a 5A8 vydaly na opravdu velký 

lyžařský výcvikový kurz.  

26. 2.–7. 3. V rozsahu téměř 2 týdnů probíhaly pod vedením vyučujících ČJ a M online 

konzultace k jednotným přijímacím zkouškám.  

29. 2. Úspěšně představení Kopce a kopečky přání využilo přestupného roku a svoji 

druhou premiéru umístilo právě na nepravidelný poslední únorový den.  

Březen 
5. 3. Třídy 1A6 a 3A8 se zúčastnili kurzu první pomoci, tedy praktického doplnění výuky 

biologie.  

5. 3. Světlo světa spatřily mikiny s logem GJ, které byly k objednání ve své 1. tranši do 

15. března.  

12. 3. Jako obvykle se na našem gymnáziu uskutečnila okresní přehlídka SOČ. Z celkem 

5 zúčastněných mělo Gymnázium hned 2 zástupce, a to Daniela Wiesnera (8A8) 

a Markétu Přenosilovou (5A6).  

1.–22. 3. Jako poslední se lyžařského kurzu zúčastnila třída 1D4.  

19. 3. Studenti docházející na seminář Nejnovější dějiny měli během online setkání 

s Mgr. Šárkou Ošťádalovou, právničky zaměřené na mezinárodní právo, možnost 

blíže nahlédnout do problematiky týkající se Kosova, fungování jednotlivých 

orgánů OSN či uplatnitelnosti v diplomacii a mezinárodních vztazích.  

19. 3. Blížící se školní akademie si v tento den vše na generální zkoušce.  
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20. 3. Obligátní termín školní akademie na konci března i letos lákal na bohatý program. 

Návštěvníci odcházeli nejen spokojeni z nabídnutého programu, spokojenost 

vyjádřili i rekordní sumou 74 000 Kč putující na konto Dobrého anděla. Děkujeme 

všem! 

20. 3. Pod vedením Jiřího Marka prezentovaly 2 týmy v gotické síni jihlavské radnice své 

výstupy z práce s pamětníky v rámci projektu Příběhy našich sousedů.  

22. 3. Třídy 2B4 a 2C4 se vypravili do Prahy v rámci estetické exkurze. Náplň v hlavním 

městě obstaraly návštěvy Rudolfina a Veletržního paláce.  

26. 3. Předvelikonoční čas využila třída 3A8 k exkurzi do výrobny čokolády 

Kamilla Chocolates, s.r.o. ve Vyskytné u Jihlavy. Exkurze však byla i o vzájemných 

vztazích ve třídě.  

26. 3. V průběhu předvelikonočního úterý se škola na část dne znatelně vyprázdnila. 

Důvodem byla návštěva představení Macbeth v HDJ, kdy 10 tříd VG obsadilo celé 

divadlo. Moderní háv inscenace mohl být pro někoho úskalím, pro někoho 

zpestřením.   

26. 3. Setkání vyučujících AJ s názvem Inspiration day se již tradičně odehrálo na půdě 

Gymnázia koncem března. Přítomna byla i řada nakladatelů a lektorů.  

27. 3. Jarní dny prozářil den barevných ponožek, tzv. Crazy socks day. 

27. 3. Druhá schůzka projektových dnů se udála na Škaredou středu, tedy den před 

velikonočními prázdninami.  

28. 3.–1. 4. Velikonoční prázdniny letos vyšly na přelom března a dubna a končily aprílovým 

Velikonočním pondělím.  

Duben 
2. 4. Úterý po Velikonocích bylo pro maturanty dnem písemných prací profilové 

zkoušky z českého jazyka.  

3. 4. V prostorách Gymnázia proběhlo krajské kolo Dějepisné soutěže studentů 

gymnázií, tentokrát zaměřené na roky 1975–2000. V tvrdé konkurenci se našim 

3 reprezentantům podařilo zvítězit a postoupit do finálového klání.  

4. 4. Pro velký zájem bylo v tento den potřetí reprízováno představení Kopce a kopečky 

přání, tentokrát výlučně pro 6 tříd naší školy. Vše se opět setkalo s pozitivními 

ohlasy.  

4. 4. Ve čtvrtek maturující pokračovali v profilové části z anglického jazyka.  

9. 4. Celkem 10 žáků v tento den absolvovalo profilovou maturitní zkoušku 

z německého, ruského a španělského jazyka.  

10. 4. Prostory Formanské pošty se osvědčily, dubnové zpívání se uskutečnilo opět na 

tomto místě.  

1.–15. 4. Třídy NG i VG se v kině Dukla zúčastnily mezinárodního filmového festivalu 

o lidských právech Jeden svět.  

12. 4. Tento pátek se uskutečnil 1.termín JPZ pro 4leté obory. 

12. 4. Termín přijímacích zkoušek tradičně kopíroval 1. den projektových dnů.  

13. 4. Část terciánů se vypravila s Martinem Kohoutem a Jirkou Markou do Posázaví, 

cílem bylo putování po stopách Jaroslava Foglara v okolí Ledče n. Sázavou.  

15. 4. Jarní koncert Gymnázia Jihlava proběhl v gotické síni jihlavské radnice a proběhl 

úspěšně! 
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15. 4. Na oddělení geriatrie a následné péče Nemocnice Jihlava byly instalovány 

výtvarné práce žáků Gymnázia s tématem „Člověk“. Snad přispějí k poklidnějšímu 

pobytu pacientů na tomto oddělení.  

15. 4. Uskutečnil se 2. termín přijímacích zkoušek pro 4leté obory.  

16. 4. Třída 1A8 se v rámci preventivního programu zaměřila na spolupráci, vztahy 

v kolektivu a celkové klima třídy.  

16. 4. V tento den se konalo 1. kolo přijímacího řízení pro víceleté obory.  

16. 4. Žáci 3. ročníků absolvovali v Kině Dukla projekci dokumentu a následnou besedu 

týkající se problematiky táborů gulag, kterou přítomné provedl zakladatel 

organizace Gulag.cz Štěpán Černoušek.  

17. 4. První ročníky a 2C4 se zúčastnily projekce filmu Civilizace s následnou besedou. 

Snímek nabízel pohledy a otázky na témata naší minulosti, přítomnosti 

a budoucnosti.  

1.–20. 4. Finálové klání hudební soutěže Gymnasia cantat proběhlo v Brně opět i za účasti 

HSGJ, které se umístilo ve Zlatém pásmu. Gratulujeme! 

2.–21. 4. Zájezd pedagogů a jejich blízký na Modravu se stal nejspíše poslední podobnou 

akcí financovanou z FKSP. Nehledě k tomuto se jednalo o vydařený výlet.  

22. 4. Díky organizaci Mokřady, z.s. mohli naši žáci přímo v krčku pozorovat známé 

i méně známé obojživelníky a plazy.  

2.–26. 4. Dvě letošní maturantky v těchto dnech skládaly praktickou část maturitní zkoušky 

z výtvarné výchovy na téma Mezi dvěma světy.  

29. 4. Konečně! První prodej školních mikin zahájen, zájemců bylo celkem 220, tak snad 

do budoucna přibydou další.  

29. 4. Klasifikační pedagogická rada pro 4. ročníky.  

2.–30. 4. Náhradní termíny přijímacích zkoušek.  

30. 4. Třída 2A6 v rámci geologické exkurze putovala oblastmi obcí Pohled, Dlouhá Ves 

a Přibyslav, kdy žáci poznávali místní nerosty a horniny.  

30. 4. Maturanti si na dopolední hodiny připravili tzv. poslední zvonění, aby následně 

obdrželi vysvědčení za 4. ročník.  

30. 4. Výuka byla mimořádně ukončena po 6.vyučovací hodině. Přerušení dodávky 

elektrické energie si vyžádaly stavební práce při úpravě vnitrobloku. 

Květen 
2. 5. Na počátek května připadlo psaní vypracovávání didaktických maturitních testů, 

první den patřil těm z M a AJ. 

3. 5. Druhý den didaktických testů připadl na testování znalostí z ČJ.  

2.–3. 5. Souběžně s didaktickými testy se 1.–3.ročníky VG zúčastnily projektových dnů, kdy 

mohli žáci vybírat ze 17 nabízených projektů.  

6. 5. Zájemci z řad maturantů v tento den konaly didaktický test z rozšířené 

matematiky, německého a ruského jazyka.  

6. 5. Druhé ročníky se v Kině Dukla zúčastnily přednášky Jakuba Szánta na téma 

Izraelsko-palestinský konflikt, tedy tématu více než aktuálního.  

6. 5. Třídy 3A4 a 3C4 se vydali na exkurzi třídičky odpadu Enviropol a ASMJ, následně na 

skládku odpadů SMJ na Henčově. Všichni zúčastnění si odnesli cenné poznatky 

o třídění odpadu a jejich následném využití. 
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7. 5. Své vrstevníky následovaly v exkurzích o odpadech třídy 3B4 a 5A6. Jen počasí 

bylo druhý den méně shovívavé, déšť a chlad prověřil odhodlanost žáků.  

10. 5. Že v některých ohledech není rozdíl mezi NG a VG dokázala společná návštěva tříd 

8. a 9. ročníků NG a 1. a 2. ročníků VG v Kině Dukla. Žáci byli seznámeni a zapojeni 

do pásma souboru Divadélko pro školy, tentokrát s tématem Osvobozeného 

divadla.  

11. 5. Sobotní cyklovyjížďka žáků 3A8 a 7A8 neměla jen sportovní nádech, její součástí 

bylo i biologické poznávání či gastronomické zastávky.  

12. 5. Netradičně v neděli se udála jinak obvyklá výprava ornitologického kroužku 

k bohdalovským rybníkům.  

13. 5. V rámci průběžné a dlouhodobé spolupráce s OGV navštívili žáci v rámci hodin 

výtvarné výchovy výstavu Bylo – ne – bylo, v jejímž rámci byla instalována díla 

5 současných umělkyň pracující s prolínáním reality a snu.  

13. 5. Vybraní studenti, kteří se zúčastnili projektu Příběhy našich sousedů, se zapojili do 

historické vycházky Jihlavou, jejímž tématem byla 50. léta 20.st. 

15. 5. Od 15:15 proběhla klasifikační pedagogická rada. Kdo měl po radě síly, květnové 

zpívání se odehrálo v knihovně školy.  

16. 5. Na pedagogickou radu navazovalo druhý den informační odpoledne pro zákonné 

zástupce žáků.  

18. 5. Po roce se opět v areálu Českého mlýna uskutečnil Běh pro Paměť národa. Akce 

pořádaná PGJ a zejména Zitou Krotkou a Amálkou Jarošovou si i tento rok našla 

své příznivce.  

20.–24. 5. Tento týden se stal stěžejním pro studenty 4. ročníků, probíhaly totiž ústní části 

maturitní zkoušky.  
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2.–22. 5. V průběhu maturitního týdne se uskutečnily studentské volby, tentokrát do 

Evropského parlamentu. Účast 50 žáků (volit mohou starší 15 let) jakoby 

kopírovala s účastí v reálných volbách. Vítězem se stalo hnutí Přísaha a Motoristé 

s 19 hlasy, další subjekty nezískaly přes 10 hlasů.  

25. 5.–1. 6. Vybraní žáci 3. ročníků se zúčastnili studijně-poznávacího pobytu na 

středomořském ostrově Malta.  

26. 5.–1. 6. V téměř stejném termínu jako 3. ročníky VG se 9. ročník NG vypravil na studijně-

poznávací zájezd do Anglie.  

2.–31. 5. Žáci 8. ročníku NG se vydali do Moravského krasu na terénní vyučování. Náplň 

tvořily především zeměpisné znalosti a dovednosti, dle žáků byl program vydatný 

a náročný.  

2.–31. 5. Ve stejném termínu strávila třída 1A8 čas v Ekocentru Chaloupky, a to v rámci 

programu „Škola o přírodě“. V jeho rámci nepoznávali žáci pouze přírodu okolo 

sebe, ale i sebe navzájem.  

28. 5. Předávání maturitních vysvědčení abiturientům se událo v prostorách gotické síně 

jihlavské radnice.  

31. 5. Poslední květnový den se 50 zájemců vypravilo do Státní opery v Praze na 

inscenaci Tosca Giaccoma Pucciniho. Žáky upoutala nejen poutavá scéna 

a opravená budova opery, ale i téma hry, jež akcentuje boj za nezávislost 

a svobodu.  

Červen 
5. 6. Naši školu navštívila francouzská delegace z partnerského departmentu Grand Est. 

Tématem byla Historie a občanství, naši vyučující spolu se zapojenými žáky tak 

představili projekty Příběhy našich sousedů, Studentské volby, Běh pro Paměť 

národa či Z místa, kde žijeme.  

6. 6. Po stavebních peripetiích táhnoucích se téměř celý školní rok, a místy velmi 

ztrpčujících chod výuky, se zájemci mohli zúčastnit komentované prohlídky nově 

upravené stavby ve vnitrobloku školy.  

9. 6. V závěrečném měsíci školního roku nás zastihla nemilá zpráva. Ve věku 89 let 

zemřel dlouholetý vyučující matematiky a fyziky RNDr. Jan Beneš. Poslední 

rozloučení proběhlo 17. 6. na Ústředním hřbitově v Jihlavě.  

1.–14. 6. Na základě zvýšené poptávky zorganizoval PGJ v tomto týdnu 2. kolo hry na kočku 

a myš, které se zúčastnilo 40 žáků.  

10. 6. Pod střechou budovy A směrem ke Kinu Dukla se usídlil roj včel. Ten byl HZS 

odstraněn druhého dne.  

12. 6. Poslední zpívání se událo opět na Formanské poště.  

13. 6. Závěrečné dny školního roku pedagogům ztrpčily nefungující tiskárny, které byly 

opět uvedeny do provozu až v posledním červnovém týdnu.  

14. 6. Tvořivé odpoledne s názvem Lego a tisk z výšky zorganizovala pro všechny 

výtvarné nadšence Lenka Klofáčová Pavézková.  

15. 6. Třída 3A8 si ještě před závěrem roku uspořádala poslední společnou víkendovou 

akci. Její náplň byla především sportovní, ale došlo i na pomoc s úklidem 

biologicko-chemického inventáře.  
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17. 6. I matematika může být vidět v plenéru. V rámci hodin deskriptivní geometrie 

vytvořili žáci tohoto volitelného předmětu chodníkové iluze ve Smetanových 

sadech.  

17. 6. V pondělí proběhlo tradiční fotografování tříd. Počasí nám přálo. 

1.–20. 6. Zákonní zástupci a zletilí žáci měli možnost online voleb do nové školské rady.  

20. 6. Na pozvání PS Foerster vystoupilo HSGJ v gotické síni jihlavské radnice a jak už 

jsme si víceméně zvykli, s úspěchem.  

21. 6. Závěr školního roku využily žákyně a členky dramatického souboru Lehké (o)děvy 

k edukačnímu programu o depresích. Byť se jednalo o odlehčenou formu, 

program měl i odbornou záštitu a setkal se s pozitivním ohlasem u dobrovolných 

zájemců.  

21. 6. Neformální konec školního roku pro žáky i pedagogy mohl reprezentovat Fest Silo, 

tedy hudební festival v prostorách jihlavského Sila, na kterém vystoupily kapely 

složené z žáků či pedagogů.  

21. 6. Během 2. vyučovací hodiny byl vyhlášen cvičný požární poplach. Nikomu se nic 

nestalo.  

24. 6. Třídy měly na programu aktivity se třídním učitelem a zpětnou vazbu projektových 

dní. Odpoledne následovala závěrečná pedagogická rada.  

24. 6. Ještě před pedagogickou radou pořádala malé pohoštění v prostorách knihovny 

Hanka Řezníčková. Činila tak u příležitosti ukončení pracovního poměru 

a odchodu do zasloužené penze.  

2.–26. 6. Tento termín byl vyhrazen pro školní výlety. 

27. 6. Třídy mohly tento den využít pro školní výlet či aktivity v Jihlavě a okolí. 

28. 6. Závěr školního roku a předání vysvědčení za práci v celém roce. Zaměstnanci školy 

se následně sešli na předprázdninovém rozloučení v Rantířově.  

29. 6.–1. 9. Hlavní prázdniny. 

 

Vedení školy 
Suk Pavel, Mgr. (ředitel) 

Taláček Milan, Mgr. (zástupce ředitele) 

Poulová Štěpánka, Mgr. (zástupce ředitele) 

Pedagogičtí zaměstnanci 
Mgr. Denisa Bartizalová, Mgr. Magda Cahová, Ivan Čermák, RNDr. Petr Česnek, 

Mgr. Miroslav Děchtěrenko, Mgr. Anna Dravecká, RNDr. Milan Dvořák, Ing. Alena Dvořáková, 

Mgr. Lenka Fasorová, Mgr. Ivana Fexová, Mgr. Vanda Habermannová, Mgr. Šimon Haut, 

Mgr. Bc. Pavel Havrda, Mgr. Martina Hendrychová, Mgr. Roman Holenda, Mgr. Pavel Hřeben, 

Klaus Mike Hübner, Ivana Hübnerová, Mgr. Eva Hurychová, Jiří Jungwirth, Mgr. Soňa Jurkovičová, 

Mgr. Ladislav Karel, Mgr. Lenka Klofáčová Pavézková, Mgr. Jan Kodet, Mgr. Martin Kohout, 

Mgr. Filip Konvalinka, Mgr. Marie Korandová, RNDr. Jiří Kos, RNDr. Naděžda Kosová, Kryštof Kozler, 

Ing. Tomáš Krásenský, Mgr. Jitka Kremínová, Mgr. Martin Krondráf, Mgr. Zuzana Kuncová, 

Bc. Natálie Kundelová, Mgr. Ondřej Levák, Mgr. Bohumír Machovec, PhDr. Iva Málková, 

Mgr. Jiří Marek, Mgr. Ilona Míšková, Mgr. Štěpán Moravec, Josef Morkus, Mgr. Michal Nečada, 

Mgr. Iveta Nečadová, Mgr. Josef Němec, Mgr. Dagmar Němečková, Mgr. Kateřina Nováčková, 
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M.A. Natália Ostrowski, Mgr. Olga Parkanová, Mgr. Lenka Pávková, Bc. Diana Pavlíčková, 

Mgr. Eva Petrů Mikulíková, Mgr. Radka Podloucká, Mgr. Petra Pohanová, Mgr. Táňa Pokorná, 

Mgr. Šárka Pospíchalová, Mgr. Štěpánka Poulová, Mgr. Jiří Procházka, Mgr. Jiří Procházka, 

Mgr. Pavel Procházka, Mgr. Anna Procházková, Kamil Průša, Mgr. Zdeňka Ryklová, 

Hana Řezníčková, RNDr. Radek Stolín, Irena Stolínová, Mgr. Eva Suchá, Mgr. Pavel Suk, 

Mgr. Milan Svoboda, PhDr. Jarmila Svojsíková, RNDr. Jitka Šedivá, David Šutera, 

Mgr. Milan Taláček, PhDr. Linda Taláčková, Mgr. Ivan Taras, Mgr. Jaroslav Taras, 

Mgr. Miroslav Trávník, PaedDr. Miluše Třísková, Ing. Miloslav Tvrdý, RNDr. Šárka Uchytilová, 

Mgr. Petr Vašíček, Mgr. Petr Vašíček, Mgr. Libor Vejnar, Mgr. Michaela Vodová, 

Mgr. Veronika Vohlídalová, Mgr. Hana Vojáčková, Mgr. Jitka Voříšková, Mgr. Eliška Vyhnálková, 

Mgr. Miroslava Zápotočná, RNDr. Josef Zlámalík 

Správní zaměstnanci 
Nikola Gregorová, Jana Chalupská, Lenka Kučerová, Martina Kuchyňová Zdarsová, 

Ing. Helena Maťátková, Karel Melchert, Zuzana Pauzarová, Zdeněk Pejchal, Jana Pešová, 

Jaroslava Puchnerová, Martina Streichsbierová, Renata Ščerbanová, Milan Štekl, Marie Völklová, 

Mgr. Eva Krejčí 

Psycholog 
PhDr. Ivana Veselá  

Pedagogickou praxi vykonali 
Tereza Pešáková, Terezie Huková, Bc. Veronika Šebestová, Bc. Štěpánka Ryklová, M.A., 

Barbora Slavíková, Karolína Derahová, Alena Pojerová 

Vzdělávacích programů se zúčastnili 

Dějepis 

Eva Hurychová, Iva Málková 

12. 9. seminář GULAG – Andrej Novik 

Iva Málková 

23.11. - Golden Kids 

Biologie, fyzika, informatika 

Tomáš Krásenský 

18. 7. 2023, RNDr. Evžen Tošenovský: Netopýři – biologie, život s lidmi, ochrana; Použití detektorů 

Magenta; Vycházka a praktické poznávání netopýrů podle hlasů z detektoru. Seminář pro učitele 

přírodovědných předmětů; SEV Sluňákov – Litovelské Pomoraví, Horka nad Moravou 

14. 9. 2023 Jan Vondrák: Astronomie u starých Mayů; přednáška, pořádaná Jihlavskou 

astronomickou společností 

22. 9. 2023 Dušan Majer: Mise Artemis; přednáška v Komunitním centru Brtnice 

12. 10. 2023 Architektura umělé inteligence; přednáška v Malovaném sále Muzea Vysočiny; 

pořádala Jihlavská astronomická společnost 

11. 11. 2023 Konference PASCO, Praha 

14. 12. 2023 Vánoční hvězda: nové pohledy. Přednáška Ing. Miloše Podařila v Malovaném sále 

Muzea Vysočiny; pořádala Jihlavská astronomická společnost 
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28. 12. 2023 Černé díry: až na horizont znalostí. Přednáška Ing. Petra Dvořáka, PhD. v Malovaném 

sále Muzea Vysočiny; pořádala Jihlavská astronomická společnost 

26. 1. 2024 Astronomické úkazy roku 2024. Přednáška RNDr. Jakub Hraníčka, PhD., Malovaném 

sále Muzea Vysočiny; pořádala Jihlavská astronomická společnost 

1. 2. 2024 Kameny z nebe. Přednáška Mgr. Pavla Gabzdyla v Malovaném sále Muzea Vysočiny; 

pořádala Jihlavská astronomická společnost 

8. 2. 2024 Rastrovací mikroskopie molekul; přednáška během fyzikální soutěže FYZIKLÁNÍ 

27. 2. 2024 Historie tranzistoru. Přednáška doc. Ing. Miroslav Kolíbal, PhD., VUT Brno; v Malovaném 

sále Muzea Vysočiny; pořádala Jihlavská astronomická společnost a Muzeum Vysočiny 

7. 3. 2024 Nebyl by tam jeden navíc, pane Euklide? Geometrie obecné teorie relativity. Přednáška 

Martina Červeňana; v Malovaném sále Muzea Vysočiny; pořádala Jihlavská astronomická 

společnost a Muzeum Vysočiny 

Šárka Pospíchalová 

19. 2. 2024, Chotěboř – Robotická sada Vex 123 

Anna Dravecká 

24.–26. 11. 2023, Praha – Konference lektorů interaktivních tabulí 

Český jazyk 

celá komise 

1. 9. 2023, Česká literatura po roce 1989, , Prof. PaedDr. Michal Bauer, Ph.D. 

Jiří Marek 

19. 3. 2024, webináře nakladatelství Taktik, Zážitková výuka českého jazyka na střední škole. 

Jiří Marek, Dagmar Němečková, Eliška Vyhnálková 

25. 3. Aktivizace studentů při výuce literatury na SŠ 

17. 4. Jak zpestřit výuku literatury na SŠ 

Kateřina Nováčková 

29. 5. Seminář NPI, Havlíčkův Brod (Krajská knihovna Vysočiny): Jak pracovat s klasickou 

literaturou – Jak získat studenty pro klasickou literaturu – lektorka Mgr. Lucie Dostálková 

Zdeňka Ryklová 

2. 5., 3. 5. 2024 - České Budějovice, JUDr. Martin Reindl, Právní systém – prameny školského práva 

– zákony. 

září 2023 – červen 2024, Anglický jazyk: Jihlava, Mgr. Jiřina Kuncová, On Screen září 2023 – 

červen 2024, VŠPJ – U3, Mgr. Pavla Šlechtová, English File 

Ivana Fexová, Dagmar Němečková, Eva Petrů Mikulíková, Zdeňka Ryklová 

Souvislý kurz angličtiny pro pedagogy gymnázia u Ivety Nečadové 

Anglický jazyk 

Vanda Habermannová, Martina Hendrychová, Kateřina Nováčková, Iveta Nečadová, 

Natalia Ostrowski, Milan Svoboda 

26.3.2024 online webináře od OU v rámci Inspiration Day 

Vanda Habermannová, Jitka Kremínová 

Webináře Macmillan průběžně 

Jitka Kremínová, Milan Svoboda 

Job shadowing Španělsko 
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Jitka Kremínová 

Job shadowing Francie 

Zuzana Kuncová 

Květen/červen 2024, metodologický kurz Dublin 

NPI moderní didaktické postupy ve výuce Aj. 

Iveta Nečadová 

Koordinátorka Inspiration day a projektů Erasmus a eTwinning 

Natalia Ostrowski  

duben 2024, Muni Arts  

2.4. a 20.5 2024, Cambridge Examinors Certification  

Matematika  

Pavel Havrda  

2. 12. 2023 - Fraus, online – Je matematika věda, která naučit se nedá? 

28. 3. 2024 - Fraus, online – Jak na úlohy s využitím digitálních prostředí 

27. 4. 2024 - Fraus, online – Jak prožít matematiku beze strachu 

4. 6. 2024 - NPI ČR Jihlava – Tvořivá geometrie pro SŠ a badatelství v geometrii 

Německý jazyk 

Ivana Hübnerová 

Workshopy na mezinárodní setkání v rakouském Tullnu v září 2023 a v Evropském parlamentu 

v Bruselu v dubnu 2024 (propojení rakouské regionální politiky a Evropského parlamentu, Green 

Deal, boj s dezinformacemi a kyberšikanou, Evropský parlament a mladí lidé, problematika 

jednotlivých zemí EU) 

září 2023–květen 2024, Kurz AJ (Mgr. Jiřina Kuncová) 

26. 5. - 8. 6. 2024, Kurz španělštiny – Barcelona (Erasmus+) 

Olga Parkanová 

28. 8. 2023, Jak efektivně pracovat s obrázky na hodinách cizích jazyků (webinář WocaBee) 

5. 9. 2023, Hry na hodinách cizích jazyků (webinář WocaBee) 

11. 10. 2023, Ilustrované reálie v cizích jazycích (webinář Inspiromat) 

13. 11. 2023, Svátky a zvyklosti v průběhu roku (webinář Inspiromat) 

28. 11. 2023, Tematické vánoční hodiny jednoduše a atraktivně (webinář WocaBee) 

4. 12. 2023, Jak efektivně zvládat stres (webinář WocaBee) 

20. 2. 2024, Jak připravit žáky na maturitu a zkoušku z jazyka (webinář WocaBee) 

23. 2. 2024, Revoluce ve třídě – jak umělá inteligence mění vyučování cizích jazyků (webinář 

Hueber Verlag) 

24. + 26. 4. 2024, jak využít AI ve výuce cizích jazyků (webinář Inspiromat) 

září 2023–červen 2024, kurz AJ na Gymnáziu Jihlava (Mgr. Iveta Nečadová) 

Lenka Pávková 

září 2023–červen 2024, kurz AJ na Gymnáziu Jihlava (Mgr. Iveta Nečadová) 

5. 6. 2024, S učebnicí Momente aktivně a interaktivně (webinář Hueber Verlag) 

Radka Podloucká 

září 2023–červen 2024, kurz AJ na Gymnáziu Jihlava (Mgr. Iveta Nečadová) 

Zdeňka Ryklová 
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20. - 22. 9. 2023, Německý jazykový diplom I. a II. stupně (NJD I a II) - školení pro zkoušející NJD 

(Zentralstelle für das Auslandsschulwesen, Dr. Thilo Herberholz) Praha  

Francouzský jazyk 

Eva Petrů Mikulíková 

10. – 12. 11. 2023k Sympozium Poděbrady, Sdružení učitelů francouzštiny z. s., Le bien etre en 

classe de FLE 

2. 11. 2023, konverzace pro pedagogy francouzského jazyka s francouzskou lektorkou Alixií 

Ghedeir Ahmed na Vysočina Education  

září 2023–červen 2024, kurz AJ na Gymnáziu Jihlava (Mgr. Iveta Nečadová) 

Táňa Pokorná 

10. – 12. 11. 2023, Sympozium Poděbrady, Sdružení učitelů francouzštiny z. s., Le bien etre en 

classe de FLE 

září 2023–červen 2024, kurz AJ na Gymnáziu Jihlava (Mgr. Iveta Nečadová) 

Jarmila Svojsíková 

září 2023–červen 2024, Kurz AJ na Gymnáziu Jihlava (Mgr. Iveta Nečadová) 

Španělský jazyk 

Alena Dvořáková 

15. 9. 2023, Praha, Dice Salamanca, Encuentro didáctico para profesoresELE (Setkání učitelů 

španělštiny jako cizího jazyka) 

9. 12. 2023, Praha, AUŠ-APE, Setkání členů Asociace učitelů španělštiny a České iberoamerické 

společnosti 

26. 4. 2024, Praha, španělské nakladatelství SGEL, Nejnovější poznatky v oblasti metodiky výuky 

španělštiny a jejich aplikace na cvičeních z učebnic vydavatelství SGEL 

Jitka Vegrichtová 

15. 9. 2023, Praha, Dice Salamanca, Encuentro didáctico para profesoresELE (Setkání učitelů 

španělštiny jako cizího jazyka) 

26. 4. 2024, Praha, španělské nakladatelství SGEL, Nejnovější poznatky v oblasti metodiky výuky 

španělštiny a jejich aplikace na cvičeních z učebnic vydavatelství SGEL 

Ostatní 

Jaroslav Taras 

13.10 a 10.11., Seminář organizace Nevypusť duši o duševní hygieně u žáků i pedagogů. 

Většina pedagogického sboru se pak zúčastnila jednoho ze 2 nabízených seminářů první pomoci, 

které zaštiťovala ZZS Jihlava.  

Vzdělávali, publikovali 

Petr Česnek, Ladislav Karel, Tomáš Krásenský 

vedení jarních a podzimních krajských seminářů pro řešitele fyzikální olympiády v kategoriích 

A, B, C. 

Tomáš Krásenský 

18. 7. 2023, 22:00 – 22:30: Pozorování hvězdné oblohy Seminář pro učitele přírodovědných 

předmětů; SEV Sluňákov – Litovelské Pomoraví, Horka nad Moravou 
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19. 7. 2023, 7:00 – 7:30: Ptačí hlasy. Vycházka s výkladem. Seminář pro učitele přírodovědných 

předmětů; SEV Sluňákov – Litovelské Pomoraví, Horka nad Moravou 

19. 7. 2023, 9:00 – 12:00: Fyzika a matematika v přírodě. Seminář pro učitele přírodovědných 

předmětů; SEV Sluňákov – Litovelské Pomoraví, Horka nad Moravou 

25. 7. 2023, 15:30 – 18:00: Výroba fléten a píšťalek: teorie a praxe; kurz pro účastníky duchovních 

cvičení pro studenty JUMP, pořádané karmelitány v klášteře v Kostelním Vydří 

26. 7. 2023, 15:30 – 18:00: Výroba a použití bumerangu; kurz pro účastníky duchovních cvičení pro 

studenty JUMP, pořádané karmelitány v klášteře v Kostelním Vydří 

31. 7. 2023: 10:00 – 11:00: vycházka do přírody s výkladem o rostlinách, živočiších a ekologii pro 

účastníky tábor ZO ČSOP Margarita na Hojkovském rašeliništi 

1. 8. 2023: 21:00 – 22:30: Netopýři a jejich echolokace. Vycházka s detektorem ultrazvuku pro 

účastníky tábor ZO ČSOP Margarita na Hojkovském rašeliništi 

2. 8. 2023: 9:30 – 11:30: Žouželení. Vycházka s lovem drobných vodních živočichů, posloucháním 

ptačích hlasů a podobně; pro dětské účastníky tábor ZO ČSOP Margarita na Hojkovském 

rašeliništi 

16. 8. 2023: 20:30 – 22:30: Hvězdy, hala, ohybové jevy a netopýři – aneb: co a jak povídat, učit 

a ukazovat večer venku studentům i jiným. SEV Chaloupky, motivační seminář pro učitele 

přírodovědných oborů ZŠ/SŠ 

23. 8. 2023: SEV Chaloupky: Hurá z lavic do přírody: badatelství pro učitele 1. až 3. stupňů škol; 

20:30 – 23:30: Noční obloha pomocí spektivu: planety, hvězdy, mlhoviny 

24. 8. 2023: SEV Chaloupky: Hurá z lavic do přírody: badatelství pro učitele 1. až 3. stupňů škol; 9:00 

– 12:30: Jak učit o klimatu: fyzikální a matematické principy v klimatologii a jejich badatelské 

využití 

2. 9. 2023: Velké Janovice: Noční obloha pomocí – planety, hvězdy, mlhoviny, družice, meteory, 

souhvězdí a asterismy. Přednáška s pozorováním pomocí spektivu pro veřejnost 

6. 10. 2023: 15:45 – 20:10: Noc vědců: Oheň – dobrý sluha, zlý pán a veselý společník; série 

vystoupení během „Noci vědců“; Gymnázium Jihlava 

11. 10.: 12:45 – 13:30: 3x 15 minut povídání o Příkladech dobré praxe z výuky pro asi 18 učitelů 

z Vysočiny (luk a šípy z drátů a špejlí; domácí měření ve fyzice) 

22. 3. 2024: 16:00 – 18:00: Voda a její proudění: vedení semináře pro účastníky badatelského 

víkendu na SEV Chaloupky 

22. 3. 2024: 19:00 – 20:00: Vodní šou: přednáška s demonstracemi pokusů s vodou pro účastníky 

badatelského víkendu na SEV Chaloupky 

23. 3. 2024: 6:30 – 7:30: Ptačí hlasy: vycházka pro účastníky badatelského víkendu na SEV 

Chaloupky 

24. 3. 2024: 6:30 – 7:30: Ptačí hlasy: vycházka pro účastníky badatelského víkendu na SEV 

Chaloupky 

10. 5. 2024: 13:00 – 15:00: Ptáci a ostatní příroda. Komentovaná odborná vycházka pro 

přírodovědný kroužek Otakárci, ZŠ Přibyslav 

7. 6. 2024: 18:00 – 22:15: Noc kostelů v Opatově u Jihlavy: fyzikální cirkus, Horkovzdušný balón, 

pozorováním hvězdné oblohy 

Šárka Pospíchalová, Anna Dravecká 

29. 8. 2024, Velké Meziříčí – Použití tabletů ve výuce (pro učitele prvního stupně) 

Anna Dravecká 

23.05.2024, Žďár nad Sázavou – Workshop – Základní použití programu Canva pro MŠ 
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29. 5., 19. 6. 2024, Vyskytná u Pelhřimova – Workshop – Edukační využití dotykových panelů 

a robotických hraček pro MŠ 

Funkce v porotách soutěží 

Eva Hurychová 

23. 11. 2023 finále KK DSSG ČR a SR na téma Evropa v letech 1945–75 – členka revizní komise 

3. 4. 2024 KK DSSG ČR a SR na téma Evropa v letech 1975–2000 – organizátorka, členka poroty 

a dozorčí komise 

Iva Málková 

členka poroty okresního kola Dějepisné olympiády 

Jitka Kremínová 

březen 2024, DDM krajské kolo konverzační soutěže v AJ 

18. 6. a 19. 6. 2024 PET zkoušky na ZŠ Březinova 

Ladislav Karel 

předseda krajské komise Fyzikální olympiády 

člen poroty krajské soutěže Bobřík informatiky 

člen krajského výboru JČMF 

Pavel Procházka 

garant krajského kola Fyzikální olympiády pro ZŠ 

Martin Krondráf, Petr Česnek, Tomáš Krásenský 

členové hodnotící komise krajského kola Fyzikální olympiády 

Tomáš Krásenský 

porotce v hodnocení badatelských výstupů během Badatelského víkendu; SEV Chaloupky 

Pavel Havrda 

Porotce okresního kola matematické olympiády Z6-Z8 

Klaus Mike Hübner 

koordinátor pro Německý jazykový diplom 

člen poroty krajského kola Soutěže v jazyce německém (III. kategorie) 

Klaus Mike Hübner, Ivana Hübnerová 

předsedové zkušební komise pro ústní zkoušku Německý jazykový diplom I. 

Olga Parkanová 

členka poroty okresního kola Soutěže v jazyce německém (III. kategorie) 

Lenka Pávková 

členka poroty okresního kola Soutěže v jazyce německém (III. kategorie) 

 
Počet tříd: 27, z toho 14 na víceletém, 13 na čtyřletém gymnáziu 

Počet žáků k 31. 3. 2024: 779, z toho 231 na osmiletém, 169 na šestiletém, 379 na čtyřletém 

gymnáziu 

Maturitní zkoušky 
prospěl s vyznamenáním: 74 

prospěl: 65 
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neprospěl: 7 

nehodnocen: 0 

celkový průměrný prospěch: 1,688 

Souhrnná statistika tříd za 2. pololetí 2023/2024 
prospěl s vyznamenáním: 341 

prospěl: 428 

neprospěl: 9 

nehodnocen: 0 

celkový průměrný prospěch: 1,520 

zameškaných hodin na žáka: 61,846 (z toho 0,262 neomluvených) 

 

Sport a tělesná výchova 
Krajské kolo Středoškolského atletického poháru v letošním roce hostila na konci září Třebíč. 

Družstvo děvčat z tamního Gymnázia se stalo jediným přemožitelem našeho tradičně úspěšného 

dívčího týmu. Chlapci podtrhli zdařilé působení konečným 5. místem ve své kategorii.  

 

 

Na únorovém halovém MČR v atletice měla naše škola 3 zástupce ze sportovních tříd. Největšího 

úspěchu dosáhl Mikuláš Dreisig z 3C4, který se stal juniorským mistrem ČR v běhu na 400 m. Jeho 

mladší sestra Emma (1C4) ve stejné kategorii prozatím sbírala zkušenosti v rozběhu. Mikulášův 

spolužák Václav Vorálek pak skončil na 6. místě v běhu na 1 500 m. 

Dne 8. 4. 2024 ovládla desetičlenná štafeta našich gymnazistů ve složení Matěj Vítek, Vojtěch 

Venhauer, Hana Vítková, Matouš Kazda, Vendula Sochorová, Tomáš Čaloud, Michaela Srbová, 

Adam Rychnovský, Vojtěch Orany a Vladimír Srb, běžeckou soutěž středních škol, když zvítězila 

v konkurenci deseti týmů výkonem 2:44:41. 

Jako jediná škola z Kraje Vysočina tak naše štafeta postoupila do celostátního kola, které se 

uskuteční 5. 5. 2024 v Praze v rámci legendárního Pražského maratonu. Druhý tým, který také 

reprezentoval naši školu, doběhl na 10. místě. 



27 

Na konci května 2024 se v Sobíňově konalo krajské kolo v orientačním běhu. 12 studentů 

a studentek v deštivém a bouřlivém počasí své trasy zvládlo, a to včetně těch, kteří tento závod 

absolvovali poprvé. Práci s mapou a čipem jim před závodem vysvětlil Jakub Prášil, který též pro 

děvčata čipy zajistil. Nejlepší umístění: v kategorii HS 1.místo Matěj Vítek, 3. místo Jakub Prášil; 

v kategorii H9 2. místo Adam Prášil. V soutěži družstev HS + DS naše škola obsadila 3. místo za 

Gymnáziem Chotěboř a Žďár n. Sázavou. 

V navazujícím celorepublikovém finále se skvěle představilo smíšené družstvo HS+DS, startující na 

divokou kartu. V konkurenci 20 družstev se naše děvčata a chlapci umístili na 5. místě. Hana 

Vítková (3A6) navíc svoji kategorii zcela ovládla, Vladimír Srb (6A8) skončil na 7. místě a Vojtěch 

Orany (6A6) na 12. místě. Bodovala ještě Bára Dibelková (4A6).  

Soutěž Máš na to, kterou pořádala Policie ČR, kombinovala teoretické znalosti z oblasti dopravy 

spolu s fyzickými dovednostmi. Náš tříčlenný tým ve složení David Řáda, Tomáš Čaloud (oba 6A8) 

a Michaela Srbová (6A6) si v krajském kole zajistili 3. místo, a tedy postup do moravského finále 

soutěže.  

Na začátku listopadu se v kanadské provincii Ostrov prince Edvarda ve městech Summerside 

a Charleottetown konal turnaj mladých hokejistů World Under-17 Hockey Challenge, který je 

považován za neoficiální mistrovství světa hráčů do 17 let. 

S reprezentačním výběrem ČR odcestoval také Ondřej Štěbeták z 2C4. Mladí čeští hokejisté 

odehráli nejen před zraky fanoušků, ale také zámořských skautů velmi kvalitní turnaj a v silné 

konkurenci získali 4. místo. Ondra byl výraznou oporou týmu a v zápase s Kanadou byl vyhlášen 

nejlepším českým hráčem utkání. 

Šachy 
Obvyklým směrem gymnaziální reprezentace je i hra v šachy. Nejinak tomu bylo i v uplynulém 

školním roce. Nejprve se v předvánočním čase událo 21.12. na ZŠ O. Březiny v Jihlavě okresní kolo. 

Gymnázium zde mělo 3 družstva a všechny si vedla skvěle.  

Družstvo v kategorii pro 2. stupeň a víceletá gymnázia ve složení Lucie Rybáčková, Daniel Srba, 

Jakub Stejskal a Linda Rokosová zvítězilo a zajistilo si postup do krajského kola. 

Další dvě družstva soutěžila v kategorii pro střední školy. 

Družstvo ve složení Martin Rybáček, Ivoš Pejcha, Jiří Burel a Kamila Havelková rovněž zvítězilo 

a také postoupilo do krajského kola. 

Družstvo ve složení David Čáp, Aleš Havelka, Jan Lahoda a Michal Němec skončilo na 3. místě. 

V březnovém krajském kole ve Žďáře n. Sázavou se družstvo v kategorii SŠ nakonec umístilo na 

bramborové čtvrté příčce se ztrátou pouhého půlbodu na třetí Náměšť nad Oslavou. 

V kategorii 2, pod kterou patřil druhý stupeň základních škol a ročníky víceletých gymnázií, náš 

tým skončil třetí o pomocné hodnocení za Gymnáziem z Velkého Meziříčí. 

Ve dnech 24. – 26. června 2024 se v Kongresovém centru Zlín uskutečnilo MČR školních družstev 

v šachu. 

V kategorii 6. – 9. tříd naši školu reprezentovali Lucie Rybáčková (4A8), Jakub Stejskal (2A8), Daniel 

Srba (3A8), Jiří Burel (1A8) a Kamila Havelková (2A8). Během dvoudenního klání, kterého se 

zúčastnilo 32 družstev, získal náš tým celkem 20,5 bodu a umístil se tak na pěkném 7. místě. 

Dějepis 
O tradiční dějepisnou olympiádu byl v letošním roce zvýšený zájem žáků a žaček, což nejspíše 

zapříčinilo zvolené téma Každodenní život a kulturní kořeny českých zemí (Čechy, Morava, 

Slezsko). Od Cyrila a Metoděje po Jana Husa.  
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V pátek 1. prosince tak proběhlo školní kolo, v jehož nižší (1.) kategorii se z 11 účastníků stalo 

9 úspěšnými řešiteli. Vítězem se stal David Hudec (2A6), který spolu s druhou Sárou Ekrtovou (3A8) 

postoupil do okresního kola. Stupně vítězů doplnil Lukáš Aliger (1A6). 

Ve 2. kategorii, tedy pro SŠ, se vítězkou stala Agáta Rosendorf (4A6), kterou v okresním kole doplnil 

Adam Nešpor z 5A6. Mnoha dalšími aktivitami zatížený Daniel Wiesner (8A8) skončil na 3. místě. 

V následném okresním kole David Hudec vzorně reprezentoval na konečném 3. místě, Sára 

Ekrtová se stala úspěšnou řešitelkou písemné části. V 2. kategorii naše škola brala rovněž 

bronzové umístění zásluhou Agáty Rosendorf, Adam Nešpor poté celou kategorii vyhrál. Postup 

do krajského kola si vybojovali všichni 3 naši zástupci, kteří se umístili na stupních vítězů. 

V dubnovém krajském kole zaznamenali výborné úspěchy Adam s Agátou. Adam skončil na 

konečném výborném 2. místě, Agáta se pak za 7. místo stala úspěšnou řešitelkou. Poděkování 

a pochvala náleží i Davidu Hudcovi v nižší kategorii.  

Jiný typ dějepisného zápolení, DSGG, má trochu netradičně uspořádané jednotlivé části, ale 

pojďme se na ně podívat chronologicky a tím pádem celou věc rozluštit. Jediné, co se 

v personálním obsazení nemění, je osoba vedoucí týmu Evy Hurychové, jinak je potřeba každý rok 

vybrat z tvrdé konkurence novou trojici, která bude naši školu zdárně reprezentovat a bude 

ochotna podstoupit tvrdé srovnání. Touto trojicí se v průběhu loňského roku stali chlapci 

Martin Rybáček (6A8), Petr Sukdolák (4A6) a Daniel Wiesner (8A8), kteří zdárně zdolali nástrahy 

krajského kola v listopadovém finálovém kole pro ČR a SR obhájili konečnou 5. příčku svých 

předchůdců.  

Na odpočinek ale pro Martina s Petrem nezbývalo příliš času. Hned 5. ledna se konalo školní kolo, 

přičemž se posunula časová hranice pro vymezení tématu letošního ročníku. Rok 1975 se stal 

počátečním a konečným se stal rok 2000. Ze školní konkurence vyšli opět vítězně Martin s Petrem, 

které doplnil Petrův spolužák ze 4A6 Daniel Čeloud.  

Chlapci pak v dubnovém krajském kole, tradičně pořádaném Evou Hurychovou na půdě 

Gymnázia, se ztrátou pouhých 8 bodů zvítězili o pouhý bod před Gymnáziem Moravské Budějovice 

doplněni o další 3 týmy z Kraje Vysočina si zajistili účast v listopadovém finálovém kole. Dlužno 

dodat, že chlapci ve srovnání cca 300 týmů z ČR a SR obsadili na krajské úrovni celkové 4. místo.  

Poněkud jiného ražení je projekt Příběhy našich sousedů. Ačkoli se jedná o dlouhodobou práci, 

její výsledky nejsou primárně soutěžní a cílem je zejména mezigenerační porozumění 

a srozumitelnost moderních dějin skrze pamětnické příběhy. Letošního ročníku se pod vedením 

Magdy Cahové a Jiřího Marka zúčastnili žáci tercie (Sára Ekrtová, Emílie Bělunková, Mariana 

Šašková, Jiří Němeček a Šimon Lála) a kvarty (Alžběta Holubová, Tereza Paznochtová, Radovan 

Jileček, Johana Bilová a Chu Ngoc Ha). 

Vyzpovídali Dagmar Emmerovou, celoživotní skautku, a Pavla Bradu, bývalého starostu 

jihlavského Sokola. 

Během půlroční práce se studenti naučili tvořit audio a videonahrávky, sestavovat scénář. 

Výsledek práce studenti prezentovali před pamětníky, zástupci pořádající organizace Post Bellum 

i představiteli města Jihlava a kraje Vysočina společně s dalšími 9 školními týmy z Jihlavska 

20. března v Dělnickém domě. 
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Středoškolská odborná činnost (SOČ) 
V úterý 12. března 2024 byl i v Jihlavě zahájen 46. ročník Studentské odborné činnosti. 

Středoškoláci si mohli opět vybrat jeden z 18 různých oborů. Do jihlavské okresní přehlídky se 

přihlásili studenti s 5 pracemi z 5 různých oborů: fyzika, ekologie, psychologie, zdravotnictví 

a historie. Právě ve dvou naposledy jmenovaných oborech se představili i „sočkaři“ z Gymnázia 

Jihlava. 

Celou přehlídku zahájil Daniel Wiesner (8A8) prezentací svého bádání a zároveň pozvánkou do 

Polné na téma Žejdlicové ze Šenfeldu. Danovým prostřednictvím se posluchačům otevřely dveře 

jak do doby 16.-17. století, kdy příslušníci nepříliš známého rodu Žejdliců vlastnili Polnou, tak 

k profesi současného průvodce, který se návštěvníkům snaží se zápalem tuto dobu přiblížit. 

Odborná porota ocenila Danovu orientaci v dobových souvislostech, studium písemné pramenné 

základny s využitím jazykových znalostí němčiny a latiny a jeho prezentační schopnosti. Podtrženo 

a sečteno – postup do dalšího kola SOČ. 

Druhé téma přehlídky razantně změnilo prostředí i dobu. Markéta Přenosilová (5A6) šla doslova 

„s vlastní kůží na trh“, když se rozhodla svůj vlastní handicap využít pro studentskou odbornou 

práci. Tou „kůží na trh“ rozumějme její páteř a tím handicapem skoliotické držení těla. Odvaha, 

upřímnost a elán, se kterým popisovala své problémy a jejich řešení, byly porotou oceněny stejně 

jako kvalitní vypracování celé dokumentace. Markétina práce Skolióza a skoliotické držení těla 

byla také doporučena k postupu do krajského kola. 

V krajském kole se Markéta i Dan střetli s tvrdou konkurencí, vždyť v jejich kategoriích měli vždy 

5 protivníků, tedy nejvíce ze všech zastoupených kategorií. Oba naši reprezentanti se nakonec 

umístili shodně na 4. místě, což ale nijak nesnižuje kvalitu jejich výstupů. Naopak, k dosaženému 

výsledku srdečně gratulujeme! 

Zeměpis 
21. 2. se uskutečnilo okresní kolo Zeměpisné olympiády. 

Naši studenti byli velice úspěšní – všichni se umístili na medailových pozicích: 

V kategorii A obsadil Tadeáš Emmer (1A8) třetí místo. 

V kategorii B zvítězila Mia Pavlinec (2A8). 

V kategorii C obsadil David Hudec (2A6) třetí místo. 
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V kategorii D opanovali naši reprezentanti celé stupně vítězů v pořadí: 1. Daniel Wiesner (8A8), 2. 

Jan Lahoda (4A6) a 3. Martin Rybáček (6A8) 

První dva v každé kategorii postoupili do krajského kola. 

Fyzika 
Pokud společenské vědy a jazyky měli v letošním roce svého obligátního úspěšného zástupce 

v Danielu Wiesnerovi, ve fyzice vyčnívalo jiné jméno, a to Štěpán Plass ze 4B4. Byť jeho úspěchy 

byly nejviditelnější, naši školu zviditelňovali i jiní.  

Fyziklání bylo letos rozděleno do dvou částí, té online a prezenční. V obou se neztratil nejen 

zmiňovaný Štěpán. 

V listopadovém kole Fyziklání online se tým ve složení Štěpán Plass, Adam Rychnovský, 

Lukáš Uher a David Štěcha umístil na 41. místě z 381 mezinárodních týmů, což byl zároveň nejlepší 

český výsledek.  

V únoru pak proběhlo Fyziklání ve své prezenční podobě, klasicky v Praze pod patronátem 

MFF UK. A opět se dařilo Štěpánovi a jeho týmu Velký třesk, který ve složení Štěpán Plass, 

Adam Rychnovský a Vojtěch Přibyl obsadil 8. místo v kategorii A. 

V kategorii B pak 52. místo obsadil tým Krásavci ve složení Jan Vít, Lenka Milichovská, Ondřej 

Bulant, Adam Nešpor a Sandra Soukup. Zástupce našeho gymnázia doplnil ve stejné kategorii 

81. místem tým GymnaziumJihlava sestávající se z Kateřiny Pešoutové, Vojtěcha Nováka, 

Kryštofa Šindelky a Františka Sysla. 

V rámci astronomické olympiády se v krajském kole úspěšně představila řada našich žáků: 

V kategorii EF obsadil David Hudec (2A6) 10. místo. 

V kategorii CD pak vybojoval Vít Balcar (4A6) 6. místo, Tadeáš Čech se stal úspěšným řešitelem za 

4. místo a stejně tak Tomáš Zvěřina (1A4) se stal za 2. místo úspěšným řešitelem, navíc 

postupujícím do ústředního kola.  

Nejvyšší kategorii AB pak ovládl Štěpán Plass. 

V ústředním kole jsme tedy měli dvojí zastoupení. Tomáš Zvěřina celkově obsadil krásné 6. místo, 

Štěpán Plass se probojoval 3. místem na stupně vítězů, čímž si zajistil možnost reprezentovat ČR 

na Mezinárodní olympiádě v astronomii a astrofyzice v Riu de Janeiro. 

Fyzikální olympiáda 
Řada zájemců o fyzikální reprezentaci se utkala v kolech školním a okresním, ještě dramatičtější 

boje nastaly v krajském kole, a to s následujícími výsledky pro naše žáky: 

Kategorie E 

Barbora Černá (4A8) obsadila 24. místo. Dále umístění už svými výsledky dosáhli na ocenění 

úspěšný/á řešitel/ka, jedná se o: Lindu Rokosovou za 23. místo, Davida Přibyla (oba 4A8) za 

18. místo, Davida Hudce (2A6) za 13.–14.místo a Lucii Musilovou (4A8) za 4. místo.  

Kategorie D 

V této kategorii se úspěšným řešitelem stal pouze Tomáš Zvěřina (1A4) za dělené 2.–3. místo, 

Tadeáš Čech (5A8) se umístil 19. a Zuzana Zachová (1A4) skončila na 22. místě.  

Kategorie C 

Jediným zástupcem v této kategorii byl Ondřej Bumbálek (2A4) jako úspěšný řešitel na 6. místě. 

Kategorie B 

Vzorně za sebou se seřadili žáci/kyně 5A6, a to od 7. místa v pořadí Monika Přibylová, 

Eliška Jelínková a Erik Duba.  
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Kategorie A 

Tuto kategorii ovládl Štěpán Plass (4B4), pro něhož nebyl konečným ani postup do národního 

kola, které rovněž vyhrál a v červencové Evropské fyzikální olympiádě v gruzínském Kutaisi mezi 

256 zástupci 54 zemí získal zlatou medaili. Za všechny tyto úspěchy gratulujeme a děkujeme! 

 

3Déčkuj 
V rámci soutěže Kraje Vysočina zaměřené na práci s 3D modely a 3D tiskem získal náš tým ve 

finálovém měření sil 3. místo.  

Matematika 
Matematická olympiáda má se svými kategoriemi a jednotlivými koly řádný záběr, pro 

přehlednost tedy výčtově: 

Kat. Z6 

V okresním kole se úspěšnými řešiteli stali za 10.-12. místo Ján Cunder (1A8), za 13.–19. místo 

Tadeáš Emmer (1A8) a Jan Lapšo (1A8).  

Kat. Z7 

V okresním kole se úspěšnou řešitelkou za 3.–4. místo stala Jana Dvořáková (2A8). 

Kat. Z8 

V okresním kole se úspěšnými řešiteli stali za 1. místo Jakub Janoušek, za 6.–7. místo 

Štěpán Sekava (oba 3A8) a za 8. místo Magdalena Černá (1A6)  

Kat. Z9: 

V okresním kole se úspěšnými řešiteli stali za 19.-20.místo Lucie Musilová (4A8), která následně 

v krajském kole skončila na krásném 2.-3. místě. Dále za 32.-35. místo Linda Rokosová (4A8) a za 

36. místo Petr Kotouček (2A6).  

Kat. C 

Do krajského kola postoupilo celkem 5 žáků, z nichž se Tomáš Zvěřina (1A4) stal úspěšným 

řešitelem za 6. místo, dále se umístili žáci 3A6, a to v pořadí 11.-13. místo Jáchym Buček 

a Kateřina Kokešová, 14. místo Dominik Nejedlý a 17. místo Elena Zvěřinová.  
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Kat. B 

Kategorie B měla v krajském kole čtyřnásobné zastoupení a rovnou třikrát úspěšné řešitele. Byli 

jimi Vladimír Srb (6A8) na 2. místě, hned za ním se umístil Lukáš Pacal (2B4), které doplnila na 

5. místě Karolína Burdová (2A4). Ani 7. místo Elišky Tomanové (2A4) není špatným výsledkem.  

Kat. A 

Nejvyšší kategorii pak suverénně ovládl Štěpán Plass, a to ve školním i krajském kole. 

V celostátním měření sil se podělil o 25.-26. místo.  

Matematická soutěž Pangea 
Soutěž pro NG ovládli ve svých kategoriích Tadeáš Emmer (1A8), Amelie Piáčková (2A8), 

Magdalena Černá (1A6) a Barbora Černá (4A8). Díky celkovému krajskému vítězství se na finálové 

červnové kolo do Prahy kvalifikoval Tadeáš Emmer, který celkově skončil na 33. místě z 347 

zúčastněných.  

Matematický náboj 
V dubnovém mezinárodním měření matematických dovedností se neztratili ani naši zástupci.  

V Juniorech se s ostatními utkala pětice ve složení Jáchym Bruknar (2B4), Karolína Burdová (2A4), 

Lukáš Pacal (2B4), Jakub Pánek (2B4) a Filip Smejkal (2B4). Tým vybojoval krásné 58. místo 

z celkem 145 českých týmů. Mezinárodně skončil na parádní 223. příčce z 644 zúčastnivších se 

týmů. 

Za Seniory bojovali Štěpán Nečada (3A4), Kateřina Pešoutová (3A4), Štěpán Plass (4B4) 

a Lukáš Uher (8A8). Z českých týmů skončili na 60. místě, celkem pak 256. z 602. 

Pythagoriáda 
Na dobrovolné bázi proběhla v dubnu a květnu v rámci tříd NG známá to matematická 

dovednostní soutěž Pythagoriáda. Jednalo se o nepostupovou záležitost, můžeme tedy evidovat 

pouze úspěšně řešitele: 

6. ročníky – Vítek Fašina, Natálie Konývková, Tamara Mitrović a Nela Vostrejžová z 1A8. 

7. ročníky – Jana Dvořáková, Bára Nováková a Amelie Piáčková (všichni 2A8). 

8. ročníky – Matouš Emmer, Štěpán Sekava, Eliška Srbová, Přemysl Balcar, Emílie Bělunková, 

Tomáš Komínek, Adam Vaněk, Patrik Běhunek, Kryštof Čech, Adéla Dolíhalová, Jakub Janoušek, 

Šimon Mašek, Daniel Srba, Šimon Stretavský a Filip Winkler z 3A8 a Viktor Kyrš, Julie Fašinová, 

Natálie Jeřábková, Petr Lysa, Magdalena Černá a Lukáš Aliger z 1A6. 

9. ročníky – Lucie Musilová, Radovan Jileček, Magdalena Piáčková z 4A8 a Kryštof Morávek, 

David Hudec a Markéta Jančíková z 2A6. 

MaSo 
Podzimní MaSo 2023 (Cyril Holub, Tomáš Komínek, Matyáš Kořínek, Štěpán Sekava ze 3A8, pořadí 

11., celkově 98.; Magdalena Černá, Ondřej Málek, Lenka Matulová, Michael Turek z 1A6, pořadí 22., 

celkově 170.). 

Purple Comet! Math Meet 
Online soutěž založená na kooperaci šestičlenných týmů. V kategorii NG se v rámci ČR podělili 

o 1. místo týmy Trubice z 1A6 (Magdalena Černá, Lenka Matulová, Alžběta Nikiforová, 

Barbora Pánková, Michaela Slancová a Stela Víchová), jednak tým Dvojka_3A8 (Přemysl Balcar, 

Jakub Janoušek, Tomáš Komínek, Dita Pejchová, Štěpán Sekava a Daniel Srba).  

V kategorii VG zvítězil tým z 1A4 Vepříci (David Hyský, Tomáš Málek, Dan Minář a Ladislav Vytlačil. 
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Chemie 

Chemická olympiáda 

Kategorie D pod vedením Pavla Hřebena 

V okresním kole se z 21 soutěžících umístila na 6. místě Lucie Musilová (4A8), následována na 

9. místě Nelou Hromádkovou (2A6), na 10. místě Lindou Rokosovou (4A8) a na 13. místě Petrem 

Kotoučkem (2A6). 

Kategorie C pod vedením Míry Trávníka 

V krajském kole se z 27 soutěžících umístila na 2. místě Marie Lexová (2B4), následována na 

4. místě Anežkou Lexovou (1A4), a na 10. místě Ondřejem Bumbálkem (2A4). 

Kategorie B pod vedením Jitky Šedivé 

KK ChO-B 2023/24, 16 soutěžících: 

Krajské kolo mezi 16 soutěžícími vyhrála Eliška Jelínková (5A6) před Marií Lexovou (2B4) 

a Anetou Pokornou (5A6). Rozšířené stupně vítězů doplnil Tomáš Nekvinda na 4. místě, na 9. se 

pak umístila Sandra Soukup a na 14. místě Tereza Cempírková (obě 5A6).  

Naši školu pak v národním kole reprezentovala Marie Lexová povedeným 14. místem.  

Kategorie A pod vedením Lenky Fasorové 

Chtělo by se říci, že z 8 soutěžících v krajském kole byla spíše přehlídka našich studentů, když 

kategorii vyhrála Eliška Jelínková před Anetou Pokornou (obě 5A6), na 3. místě skončil 

Tomáš Nekvinda (3B4) a na 7. místě Michaela Bártů (8A8). 

Následné národní kolo skončilo 15. místem pro Elišku Jelínkovou a 20. místem pro 

Anetu Pokornou z celkových 40 soutěžících.  

Chemiklání 
Družstvo ve složení Aneta Pokorná, Eliška Jelínková, Sandy Soukup, Monika Přibylová 

a Michaela Bártů získalo na celorepublikové soutěži Chemiklání na Univerzitě Pardubice 13. místo 

z 38 týmů. 

Biologie 

Olympiáda z biologie 

Kategorie D pod vedením Lindy Taláčkové 

Tamara Mitrovič (1A8), Jana Dvořáková a Kamila Havelková (2A8) reprezentovaly naši školu 

v okresním kole, ale bez dalšího postupu či úspěšného řešení.  

Kategorie C pod vedením Martina Kohouta 

Děvčata ze 4A8, která zvítězila ve školním kole, se v okresním měření sil poskládala v pořadí 

17. Tereza Lapšová, 18. Beáta Němcová a 19. Linda Dubová.  

Kategorie B pod vedením Nadi Kosové 

Do krajského kola postoupil Tomáš Čaloud (6A8) a Jana Benáčková.  

Kategorie A pod vedením Nadi Kosové 

Do krajského kola postoupil Tomáš Zelený (3B4) a Veronika Pejchalová (3A4). 
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Geologická olympiáda 

Tradiční reprezentace pod vedením Lindy Taláčkové vyhovuje Janu Lahodovi (4A6), kterého 

v letošním roce doplnila postupem do krajského kola Kristýna Koukalová (5A8). Do národního kola 

pak opět postoupil Honza, který se umístil uprostřed třicetičlenné soupisky.  

Ekologická olympiáda 
Krajského kola olympiády na téma Zemědělství, potraviny a změna klimatu se zúčastnilo tříčlenné 

družstvo ve složení Markéta a Zuzana Jančíková (obě 2A6) a Natálie Vargová (3B4). Celkovým 

výsledkem mezi 11 týmy se stalo 4. místo.  

Jazyky 

Francouzský jazyk 
Koncem února proběhlo školní kolo konverzační soutěže ve francouzském jazyce. Do následného 

krajského kola postoupila z kategorie NG Emílie Bělunková a Adéla Dolíhalová (obě 3A8). 

V kategorii VG čtyřleté studium nás v kraji reprezentovala Kristýna Langerová (3C4) a v kategorii VG 

víceleté studium Tereza Feitová (5A8), která následně zaznamenala 5. místem nejlepší umístění 

z našich reprezentantek.  

Španělský jazyk 
Školní kolo konverzační soutěže ve španělském jazyce se stalo záležitostí žáka a žákyň třídy 3B4, 

kdy se na stupních vítězů seřadili v pořadí Sára Rytychová, Barbora Poulová a na 1. místě Tomáš 

Zelený. Tomáš následně reprezentoval i v krajském kole, kde obsadil konečnou 2. příčku.  

Latina  
Již potřetí se soutěže Den s překladem, pořádané FF OU, zúčastnil Daniel Wiesner, který si opět 

zvolil překladatelství z latiny. Tématem letošního textu byla Péče a pohřbívání u starých Egypťanů, 

který se Danovi podařilo přeložit nejlépe ze všech zúčastněných, v celkovém hodnocení mu ale 

paradoxně malinko uškodilo jeho květnaté vyjadřování, které nebylo posouzeno jako vyloženě 

současné, a tak Dan obsadil 2. příčku. Pro nás je ale vítězem! 

Letošní hojný rok pro studium latiny se zrcadlil i v zájmu o Certamen Latinum, tedy soutěži 

založené na překladu textu z latiny, gramatickém rozboru a kulturních reáliích. V kategorii 

A postoupily ze školního do zemského kola Eliška Chytalová a Kristýna Langerová (obě 3C4), 

v nejvyšší kategorii pak Daniel Wiesner (8A8) a Barbora Filová (6A6). 18. března pak v zemském 

kole děvčata v kategorii A obsadila místa v první polovině startovního pole, již zkušení 

reprezentanti Dan s Barborou postoupili do národního kola, Dan přímo z 2. místa, Bára dodatečně 

na body. Národní kolo proběhlo symbolicky 4.4. a jeho tématem byla osobnost Karla IV. 

Dorozumívacím jazykem po celou dobu setkání byla pochopitelně latina a Dan s Bárou se 

očekávatelně neztratili. Děkujeme za opakovanou vzornou reprezentaci! 

Ještě před soutěžením v rámci Certamen Latinum si Dan s Bárou vyzkoušeli spolupráci se 

studentkou z Mladé Boleslavi, se kterou v rámci Dne latiny na FF UK vytvořili tým Viribus unitis 

(Společnými silami) a v klání využívajícím komplexní znalosti latiny se podělili o konečné 1.–

2. místo.  

Snad i logickým vyústěním Danových a Bářiných výkonů pak byla maturitní zkouška z latinského 

jazyka. Neděje se každý den, aby někdo, byť na gymnáziu, maturoval z latiny, tento rok se to týkalo 

hned 2 studentů. Oba maturanti předvedli excelentní výkon, zvláště Danův přednes úryvku z první 
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řeči M. T. Cicerona In Catilinam (proti Katilinovi) byl vskutku zdařilý a oceněný potleskem celé 

maturitní komise a dalších přihlížejících. 

Český jazyk 

Recitace 

V únorových dne se uskutečnila školní kola recitace pro NG i VG. Byť se jednalo o nepostupové 

klání, podstatným bodem byla estetická funkce a hodnota, které byly velmi zdařilé a uchu i oku 

lahodící.  

Ve dvanáctičlenné konkurenci NG se s trémou a textem nejlépe poprala Lara Břečková (2A8), na 

2.místě skončila Johana Vavrdová (1A8) a 3.místo obsadila opět sekundánka Kamila Havelková.  

Ve “starší” kategorii pak 1. místo vybojovala Sára Ekrtová (3A8), 2. Magdalena Černá (1A6) a na 

3.místě skončila Nella Vojáková (4A8).  

O dva dny později se utkaly zástupci 1.-4. ročníku VG a obtížnost posuzování výkonů se projevila 

i do výsledného pořadí, všechna 3 místa na stupních vítězů byla dělená. O vítězství se podělil Joel 

Tkadleček (Polednice) a Emílie Vacková (Vlasy). 

Na 2. místě skončila Valerie Karlíková (Když srdce plá) a Amelie Vosková (Studentská slaďárna). 

3. místo si pak podělil Lukáš Pacal (Hamlet) a Aleš Havelka (Romance helgolandská).  

Olympiáda v českém jazyce 

Z letošních 21 účastníků převládalo 17 ve vyšší kategorii odpovídající žákům VG, z 8. a 9. ročníku se 

přihlásili celkem 4 zájemci.  

V kategorii I zvítězila Natálie Jeřábková (1A6), do okresního kola, které se bude konat v DDM 

Jihlava 29. ledna, postupuje i Linda Rokosová (4A8). Na 3. místě skončil Tomáš Eisenwort (2A6).  

V kategorii II vyhrála Marie Lexová (2B4). Do okresního kola, které se bude konat v DDM Jihlava 

30. ledna, postupují i druhá Alžběta Kupcová (4C4) a třetí Anežka Lexová (1A4).  

V následném okresním kole se v kategorii I staly Linda Rokosová (4A8) a Natálie Jeřábková (1A6) 

úspěšnými řešitelkami, stejně tak ve vyšší kategorii II Anežka Lexová (1A4), Vojtěch Fila (3A4). 

Největšího úspěchu dosáhla postupem do krajského kola Alžběta Kupcová (4C4), která okresní 

část vyhrála.  

Totéž, tedy vítězství, si Alžběta zajistila i v březnovém krajském kole, bohužel, kvůli kolizi termínů, 

se nemohla zúčastnit celostátního kola, což ale nijak nesnížilo její průběžné výsledky.  

Německý jazyk 
V prosinci 2023 proběhla školní kola Soutěže v německém jazyce v kategorii NG I (1A8, 2A8), NG II 

(3A8, 4A8, 1A6, 2A6), SŠ (1. - 3. ročníky a odpovídající ročníky víceletého gymnázia) a SŠ+ (žáci, kteří 

mají trvalou možnost komunikovat v německém jazyce). V okresním kole pak byly výsledky našich 

zástupců následující: 

Kategorie NG I 

1. Nicole Sárová (2A8) 

2. Filip Vacek (2A8) 

Kategorie NG II 

2. Tereza Paznochtová (4A8) 

3. Johana Bilová (4A8) 

Kategorie SŠ 

1. Veronika Pávková (5A6) 

2. Ela Nerudová (6A8) 
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Kategorie SŠ+ 

1. Katarina Maria Hebelková (5A8) 

Do následného krajského klání postoupila v kategorii SŠ Veronika Pávková, která obsadila 

konečné 5. místo. Svoji kategorii SŠ+ pak vyhrála Katarina Maria Hebelková, která v ústředním kole 

obsadila vynikající 4. místo.  

Německý jazykový diplom II / Deutsches Sprachdiplom Ii (DSD II) 

V letošním školním roce získalo 8 žáků mezinárodní certifikát Deutsches Sprachdiplom II (úroveň 

B2 – 4 žáci, úroveň C1 – 4 žáci). 

Písemná část zkoušky se konala v listopadu, na ni navazovala v prosinci ústní část. Všechny úkoly 

písemné zkoušky jsou zadávány centrem pro Německý jazykový diplom Zentralstelle für das 

Auslandsschulwesen, kde se také tato část zkoušky opravuje. 

Německý jazykový diplom II potvrzuje jazykovou kompetenci vyžadovanou pro zahájení 

vysokoškolského studia v Německu. Některé vysoké školy v ČR udělují za složení této zkoušky 

zvláštní body při přijímacích zkouškách nebo osvobozují od některých povinností v rámci 

vnitřního vzdělávacího programu. 

DSD II úroveň C1 

Bártů Michaela, Bielik Milan, Svobodová Šárka, Wiesner Daniel (8A8) 

DSD II úroveň B2 Juránek Miroslav Alan, Přibylová Vladimíra (8A8) 

Brabencová Zuzana, Motáčková Adéla (6A6) 

Německý jazykový diplom I / Deutsches Sprachdiplom I (DSD I) 

V tomto školním roce získalo 48 žáků z 3. ročníků, 5A6 a 6A8 mezinárodní zkoušku Deutsches 

Sprachdiplom I (Německý jazykový diplom I. stupně, úroveň B1). Nejprve 13. března absolvovali 

písemnou část, která se skládala z poslechu, čtení a písemné práce. Poté se v následujících třech 

týdnech konaly ústní zkoušky. 

Nejprve 13. března absolvovali písemnou část, která se skládala z poslechu, čtení a písemné práce, 

a poté se v dalších třech týdnech konaly ústní zkoušky. 

Anglický jazyk 
V rámci anglického jazyka měli žáci možnost reprezentovat v rámci konverzační soutěže. V jejím školním 

kole dopadly výkony takto: 

V 1. kategorii zvítězila Mia Pavlinec (2A8), ve 2. kategorii Markéta Hofštetrová (2A6) a ve 3. kategorii Zita 

Krotká (5A6). 

V návazném okresním kole obsadila Mia Pavlinec 8. místo, ve 2. kategorii zvítězila Markéta Hofštetrová 

a ve 3. kategorii se stejný výsledek podařil Janu Čechovi (5A8), který se do okresního kola kvalifikoval 

jako náhradník ze 3. místa po školním kole.  

Krajské kolo se poté stalo pro Jana Čecha pomyslnou konečnou, byť 3. místo si zaslouží řádné uznání. 

Pro Markétu Hofštetrovou bylo i krajské kolo kláním vítězným, a tak se měla zúčastnit i celostátního 

měření sil, naneštěstí, velmi symbolicky, kolidoval termín celostátního kola s Markétiným pobytem 

v Anglii, proto pro ni zůstala 1. příčka z krajského kola nejvyšším umístěním.  

Jak již z výše uvedených řádků vyplývá, úspěchů našich žáků a žaček byla v průběhu celého roku řada, 

závěrem je ale milé dodat ještě jednu informaci, která se týká dvou nejúspěšnějších reprezentantů. 25. 

června byli v rámci soutěže Talent Vysočiny oceněni Cenou hejtmana Kraje Vysočina Daniel Wiesner 

a Štěpán Plass, což pro oba zmíněné znamenalo nejen slavnostní ohodnocení, ale i finanční odměnu za 

jejich dlouhodobou kvalitní práci, kterou pomáhali zviditelnit naše Gymnázium. 
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Španělský jazyk 
Jako tradičně se v létě, konkrétně mezi 16. a 21. červencem, zúčastnila Alena Dvořáková studijního 

pobytu ve Španělsku. Letošní destinací byl Burgos a jeho univerzita, program byl zaměřen na vše 

související a dotýkající se témat IT a AI.  

V pátek 6. 10. 2023 se dvě loňské maturantky ze španělštiny přišly podělit se studenty čtvrtého 

a třetího ročníku o své zážitky z práce v campusu poblíž Barcelony. Cenné zkušenosti týkající se 

jazykové bariéry, náročnosti práce či jiného životního stylu byly zpestřením pro obě zúčastněné 

i současné studenty.  

Stejně jako v předchozích letech, i letos byla na hodinách španělštiny přítomna rodilá mluvčí, a to 

Paola Razo. Svou energií, bezprostředností a vtipem si na svoji stranu dokázala přiklonit žáky NG 

i VG, zároveň ale s sebou přinesla i podnětné body do výuky. Na závěr svého působení koncem 

února si Paola spolu s žáky vyrobila guacemole a další typické mexické pochutiny, dipy či nachos. 

Loučení tedy bylo o něco příjemnější. 

V první polovině května pak na Paolu navázala Giňa Muňoz, která se věnovala zaučování 

potencionální učitelky španělštiny. 

Francouzský jazyk 
Od září učila na naší škole francouzská lektorka Alixia Ghedeir Ahmed. Každý čtvrtek se setkávala 

se žáky z druhých ročníků, z 5A8 a 3A8 v rámci hodin francouzštiny. Zaměřovala se zejména na 

rozšiřování znalostí o reáliích frankofonních zemí a fonetickou podporu. 

Alixia vedla také semináře pro učitele francouzštiny v našem kraji. Intervence lektorů z Grand Est je 

pokračováním dlouhodobé spolupráce zmíněného kraje s krajem Vysočina (na naší škole je to již 

osmý lektor od roku 2010). 

Na partnerství s Grand Est navazovala mezi 3. a 7. červnem také návštěva hostů ze tří školských 

úřadů, z Remeše, Nancy-Metz a Štrasburku, kteří měli ve svém nabitém programu též zastávku na 

naší škole. Navštívili hodiny občanské výchovy, dějepisu a angličtiny a poslechli si žákovské 

prezentace projektů Příběhy našich sousedů a Historie a občanství. Kromě předchozích témat 

zajímalo účastníky též fungování našeho vzdělávacího systému. 

Druhou návštěvou byly dvě francouzské učitelky tělesné výchovy z Chaumont, které u nás byly na 

stáži job shadowing. Hlavním cílem jejich stáže byly hodiny TV a komunikačním jazykem byla 

angličtina. Přivítali jsme je ale též ve dvou hodinách francouzštiny, ve kterých se setkaly s naší 

francouzskou lektorkou Alixií, a studenti si tak mohli ověřit své komunikační kompetence v tomto 

krásném jazyce. 

Z Krajského úřadu Kraje Vysočina jsme dostali zpětnou vazbu, že se Francouzům v našem kraji 

velice líbilo a naše školy na ně udělaly výborný dojem. 

Les petites Marseillaises (malé Marseillanky) nás pozvaly dne 11. 10. na povídání o svém velkém 

výletu na jih Francie. Barbora Svobodová, Žaneta Štolovská a Viktorie Karlíková absolvovaly 

poznávací a v lecčems i iniciační cestu s panem učitelem Filipem Konvalinkou a společně tak 

strávili téměř týden v Lyonu a Marseille. Jejich nadšené vyprávění nás přeneslo do jiných krajů, do 

nahrávacího studia, na koncerty a do ulic zmíněných francouzských metropolí. Spousta fotografií, 

čokoládové fondue a Orangina doplnily fajn atmosféru. 

Výuka a učení se francouzštiny nemusí vždy probíhat pouze s francouzskými lektory a svázané se 

zemí galského kohouta. Důkazem budiž spolupráce s polským lyceem z města Olsztyn, v rámci níž 

si francouzsky dopisují studentky ze třetího ročníku (3BC4) pod vedením paní učitelky 
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Petrů Mikulíkové, španělsky píší studenti 4BC4 společně s paní učitelkou Alenou Dvořákovou. 

Témata dopisů vycházejí ze života kolem nás (kdo jsme, co rádi děláme, jaká je náplň našeho 

dne… 

Německý jazyk 

Weißenhorn 
Ve dnech 14. – 20. 4. se 23 studentů našeho gymnázia s paní učitelkou Olgou Parkanovou 

a Lenkou Pávkovou zabývalo tématem Wir schaffen das – gemeinsam können wir die Klimakrise in 

den Griff bekommen! (Klimatickou krizi společně zvládneme!) v rámci již tradiční družby 

s partnerskou německou školou. Na základě tématu zavítali žáci za prací do lesa, vyzpovídali firmy 

ohledně ekologického přístupu či se podívali přímo do firem na zavádění ekologických postupů 

do výroby.  

Od 16. do 22. června se pak pořadatelství změnilo, hostitelskou školou se tedy stalo Gymnázium 

Jihlava. Kromě ekologických témat jako byla návštěva třídiček odpadu se účastníci vypravili na 

výlety do Prahy či Třebíče, při prohlídce školy pak v uvolněném režimu zvládli vyzkoušet nová 

venkovní sportoviště v areálu školy.  

 

Geseke 
Druhá z tradičních spoluprací s německými školami oslavila v tomto roce již své 30. výročí. Prvním 

z pobytů byl ten v poslední zářijový týden, který se konal v Severním Porýní-Vestfálsku a který 

„vracel“ německý pobyt z června. Provázání sociálních i jazykových možností umocnil například 

i společný charitativní běh.  

V březnu se uskutečnila výměna studentů Gymnázia Jihlava a Gymnázia Antonianum z Geseke 

v rámci projektu Unsere Welt, který je podporován Česko-německým fondem budoucnosti. 

V týdnu od 17. do 22. 3. 2024 jsme společně přemýšleli a pracovali nad tématem Náš svět 

s podtitulem Společně proti rezignaci – Posilujeme se navzájem! 

Součástí projektového týdne byla i vernisáž a společná česko-německá výstava studentských 

prací v rámci školní akademie, jazyková i výtvarná dílna, návštěva galerií v Jihlavě a v Praze a další 

aktivity. 
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Česká návštěva v Geseke se pak odehrála v termínu 9.-14. června, a to se stejným tématem jako 

v Jihlavě.  

Vídeň 
Dne 22. 12. 2023 se skupina 55 studentů Gymnázia Jihlava s doprovodem Mgr. Zdeňky Ryklové, 

Mgr. Ilony Míškové a Mgr. Marie Korandové zúčastnila předvánoční exkurze – tentokrát do Vídně 

v Rakousku, kterou vyučující zorganizovaly ve spolupráci s CK Kompas Tour a s průvodcem 

dr. Luborem Čutou. Na plánu byla v dopoledních hodinách prohlídka města a jeho dominant, 

závěr pobytu byl věnován adventním trhům a nákupům.  

Anglický jazyk 
Žáci 2A6 a 4A8 se od 25. 5. do 1. 6. zúčastnili studijně poznávacího zájezdu do Anglie, během 

kterého bydleli v rodinách, dopoledne se učili v jazykové škole a odpoledne poznávali okolí města 

Torquay, kde byli ubytovaní. Navštívili město Bath s římskými lázněmi, národní park Dartmoor, 

město Exeter s krásnou katedrálou, anglickou riviéru a na závěr pobyli v Londýně. 

Erasmus 
Byť by u jednotlivých jazyků mohly být zmíněny 

ještě další aktivity, nejsou uvedeny v kapitolkách 

níže, ale budou naopak uvedeny na tomto místě. 

Důvodem je jejich společný jmenovatel, tedy 

program Erasmus, který prostupuje jednotlivými 

jazyky a umožňuje žákům i pedagogům zahraniční spolupráci na různorodých bázích.  

Jednou z bází bylo setkávání organizované mládežnickou institucí Eljub a následné diskutování 

podstatných témat spojených s aktuálním děním v EU, tedy životním prostředím, budoucností 

Evropy či kybernetickou bezpečností, to vše na úrovni jak studentské, tak doprovázené odbornými 

vstupy z řad profesionálů. V září se v rakouském Tullnu takovéhoto programu zúčastnili žáci 8A8 

Daniel Wiesner, Viktorie Kourková a Michaela Bártů, v dubnu se pak do Bruselu vydaly žačky 5A6 

Zita Krotká a Veronika Pávková, v obou případech za doprovodu Ivy H¬übnerové.  

Z mezinárodních výměnných pobytů bylo letos pokračováno ve 2 partnerských projektech, a to se 

slovinskou školou Osnovna šola Litija a španělskou školou v Mataró.  

Slovinská část výměny se týkala žáků sekundy a osmých ročníků a její náplní bylo rozvíjení 

čtenářské gramotnosti na základě knihy Kate di Camillo Because of Winn-Dixie. Příběh 

o důležitosti přátelství, o hledání vlastního místa v novém společenství, o důvěře v ostatní se stal 

výchozím bodem pro společnou komunikaci po celý týden. Program doplnily i návštěvy 

souvisejících organizací jako Muzea Vysočiny v Havlíčkově Brodě, Krajské knihovny Vysočiny, 

Muzea nové generace i Knihovny Matěje Josefa Sychry ve Žďáru nad Sázavou. Během březnového 

pobytu ve Slovinsku byly kromě práce na čtenářské gramotnosti na programu i návštěvy 

významných turistický lokalit ve Slovinsku či job shadowing pro naše pedagogy.  
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Španělská část výměny měla v únoru na programu pobyt španělských žáků v Jihlavě. Tématem se 

mimo jiné stala aviatika, konkrétně spojení technických záležitostí a historie konkretizované na 

španělskou občanskou válku. V rámci tohoto programu se žáci v Hruškových Dvorech seznámili, 

jak se vyrábí ultralehká letadla, a pak si ještě lehčí zkusili ve škole vyrobit sami, což následně 

doplnila i exkurze v ZALL JIHLAVAN airplanes s.r.o. 

 

Samostatnou část španělského příběhu pak zastupovala Dita Mauleová (7A8), která v Mataró 

strávila na přelomu února a března šest týdnů, během kterých poznala specifika studia v zahraničí, 

stejně jako krásy výměnných pobytů.  

Nedílnou součástí programů Erasmus jsou programy Erasmus+ určené pro pedagogy, a to jak 

vyučující cizích jazyků, tak ostatní. destinacemi se stala 2 místa, ostrov Malta a hlavní město Irské 

republiky, Dublin.  

Na jih od ČR zamířili na jazykový kurz Anna Dravecká, Jan Kodet a Pavel Suk, kteří ve Středomoří 

nebyli poprvé, a tak se zajisté těšili i na jiné než pouze studijní zážitky.  
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Na „zelený ostrov“ se pak v rámci jazykového kurzu vypravil Ondřej Levák, metodologickou část 

pak absolvovala Jitka Vegrichtová.  

Estetické projekty  

HSGJ 
Jako obvykle bohatá a pestrá působnost Hudebního sdružení Gymnázia Jihlava za sebou 

i v letošním roce nesla rukopis a píli Dáši Němečkové a Elišky Vyhnálkové. Výsledných 10 

vystoupení je krásný počin, zároveň se sbormistryně musí neustále ohánět v personalistice, každý 

rok část sboru v podobě maturantů odchází, letos se tato absence dotkla 8 sboristů. Ale pojďme 

pěkně popořadě po aktivitách sboru.  

Začátek roku byl jako již tradičně spjat se soustředěním a Kateřinou Slukovou, tentokrát mělo vše 

ještě rychlejší tempo, neboť začátkem října již sbor odlétal do italské Monzy v rámci projektu 

Erasmus+. V rámci roku české hudby sbor nacvičil Dvořákovy Moravské dvojzpěvy upravené pro 

sbor Leošem Janáčkem, což na půdě italské školy zaměřené na hudební vzdělání sklidilo úspěch. 

Pobyt byl obohacen o návštěvy kulturních a přírodních památek, příkladem může být dvojí 

návštěva Milána či jezera Como.  

 

Před listopadovým pobytem Italů v Jihlavě stihlo HSGJ ještě jedno soustředění, aby společné 

soužití s italskými vrstevníky bylo doprovázeno návštěvou Prahy, Telče, výtvarnými aktivitami 

vytvořenými Soňou Jurkovičovou, a především hudbou. Vrcholem pak byl společný koncert 

v gotické síni jihlavské radnice, přičemž po závěrečném slavném sboru Židů z Verdiho opery 

Nabucco se obě tělesa dočkala dokonce potlesku vstoje. Úspěšný večer zakončila večeře 

sestavená ze společného česko-italského kulinaření. 

Předvánoční čas byl vyplněn vánočním koncertem konaným 7. 12. tentokrát s dětským pěveckým 

sborem Kvítek ZUŠ Dačice. 14. prosince potěšili sboristé seniory v Domově Stříbrné terasy a 21. 12. 

uzavřeli rok vánoční besídkou, během níž rozpracovali povinnou skladbu do soutěže 

Gymnasia cantant, jíž se už po páté chtěli zúčastnit. 

Jarní program vše směřoval právě k soutěži Gymnasia cantant. Nejprve proběhlo 4. 2. soustředění, 

mezi něž a regionální kolo se ještě vměstnala 20.3. školní akademie. Po úspěšném regionálním 

kole z 21. 3. proběhlo ještě 7. dubna poslední soustředění a po něm vrchol sezony. Nejprve 15. 4. 
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jarní koncert a po něm od 18. do 20. dubna finálové kolo Gymnasia cantant konané na Špilberku. 

Náš sbor se opět předvedl v nejlepším možném světle a získal umístění ve zlatém pásmu.  

Sezona ale ještě neskončila. Poslední, páté soustředění 24. – 25. 5. lze jednoznačně označit za 

zážitkové. Z Ostravy přijeli lektoři Tomáš Stanček – sbormistr a orchestrální dirigent 

a Silvie Mlynarczyková – sbormistryně, sólová zpěvačka a lektorka dramatické výchovy. Na hlasové 

technice sboristé pracovali jinými způsoby a během společně prožitých dní nejen zpívali, ale také 

tančili, improvizovali, a hlavně se dobře bavili. 

Předposlední akcí bylo 28. 5. zpívání HSGJ při předávání maturitních vysvědčení. Sborové řady 

letos opouštělo osm vynikajících a léty zkušených zpěváků a zpěvaček, po nichž se nám bude 

stýskat. 

Školní rok a sborovou sezonu 2023/24 netradičně zakončil koncertem. Smíšený pěvecký sbor 

Sokola Jihlava Foerster nás pozval ke společnému letnímu vystoupení 20. 6. Sezona tak byla plná 

úspěchů na soutěžích i příjemných chvil provázených hudbou, což jen doložilo, jak je umění 

spojující a povzbuzující faktor.  

Výtvarné počiny 
Výtvarných akcí a počinů bylo během celého roku nespočet, a to jak v rámci hodin výtvarné 

výchovy, tak v rámci následných instalací či doprovodných výtvarných instalací k různým akcím 

a projektům typu školní akademie, výměnných pobytů apod. Při tom všem se skvěle doplňovala 

dvojice našich výtvarkářek Soni Jurkovičové a Lenky Klofáčové Pavézkové. Velkým počinem nejen 

obou výtvarnic, ale i pedagogů a žáků byla inscenace pohádky Kopce a kopečky přání v režii 

Ivy Fexové.  

Obvyklou spolupráci s OGV letos zastupovala říjnová návštěva výstavy Z galerie ven/Umění 

v českém veřejném prostoru po r. 1989, která představila na 60 projektů stálého nebo dočasného 

charakteru na konkrétním místě. Žáci se tak dostali k otázkám, co to vlastně je veřejný prostor? 

Jak je definován? Jaké problémy a témata nás zajímají? 

V květnu pak byla návštěva OGV naplněna výstavou Bylo – ne – bylo, kdy se 5 současných českých 

výtvarnic dlouhodobě zabývá tématy, které spojuje prolínání reality a fantazie a toho, jak se tyto 

dva světy v člověku do sebe vzájemně propisují. Žáci NG sami zkoušeli tvořit podobná díla, žáci VG 

o tématech diskutovali a dále je interpretovali.  

Propojení s OGV představovala i společná výstava děl našich žáků a spolku Jinak, multižánrového 

spolku profesionálních amatérů z Jihlavy a okolí. Instalace byly k vidění od 13. října po celý měsíc 

na adrese Komenského 20. 

 



43 

Ve veřejném prostoru byla k vidění díla našich žáků ještě v jednom případě, od dubna výstava 

s námětem Člověk zpříjemňovala prostředí na oddělení geriatrie a následné péče Nemocnice 

Jihlava. Snad bude spolupráce navazovat i v budoucnu a především věříme, že přispěje k méně 

tíživému pobytu v nemocnici.  

V prvních měsících školního roku byl ve vstupních prostorách školy k vidění výtvarný projekt 

Veraikon, který vloni vytvořili studenti současné třídy 2B4. 

Téma se zabývalo příběhem sv. Veroniky, se kterým se v průběhu zpracování projektu seznámili. 

Studenti se nechali inspirovat pracemi umělkyně Adrieny Šimotové a mohli si tak vyzkoušet 

výtvarné techniky jako je frotáž, muchláž, protisk nebo monotyp. Celý projekt završila tvorba 

velkoformátového závěsného polyptychu, zachycujícího poslední pouť Ježíše Krista a jeho setkání 

s Veronikou.  

Velkolepým estetickým počinem, snoubícím hudbu, výtvarno a v prvé řadě dramatické prvky, se 

pak stala inscenace DS Spoušť Kopce a kopečky přání v režii Ivany Fexové. Celý podzim členové 

souboru věnovali pečlivým přípravám, nejprve rekvizit, poté samotnému secvičování výstupů 

a dějství této pohádky, ve které Petřík putuje vesmírem, aby poznal řadu nadpozemských bytostí, 

nová přátelství, důležitost rodiny a samozřejmě nemohl chybět ani boj dobra se zlem. Na přelomu 

roku vrcholily přípravy dvěma šestihodinovými zkouškami, a to 19. prosince a 16. ledna. Vše 

vyvrcholilo 25. ledna v DIODu, kde byla od 17 hodin uvedena premiéra. A jaká! Pozitivní ohlasy se 

nesly mezi spolužáky, kamarády i rodinnými příslušníky a repríza na sebe nenechala dlouho čekat, 

navíc si vybrala magické datum přestupného roku, 29. února, opět v DIODu. Jak už to bývá u DS 

Spoušť zvykem, výtěžek šel na konto Dobrý anděl.  

A aby toho nebylo málo, tak 4. dubna měly vybrané třídy, projevující největší zájem, možnost 

druhé reprízy, tentokrát jen pro školní oči a uši. No, byla to povedená divadelní inscenace i sezona.  

Projektové dny 
Každoroční souběh termínů přijímacích zkoušek a didaktických testů s projektovými dny pro 

1.–3. ročník VG proběhl i letos. Celkem 17 projektů se zdá dostatečných, nicméně s přihlašováním 

a kapacitou nebyli všichni žáci spokojeni, o to spokojenější povětšinou byli po vlastním průběhu 

projektu. Vedoucí projektů se jako obvykle snažili zvolit především témata, která se do běžných 

hodin a školních lavic nedostanou a která mohou být lákavá nejen pro zájemce o daný předmět či 

vzdělávací oblast. Postupně se 25. října a 12. března konaly krátké informační schůzky, 12. dubna 

pak došlo na první celý den projektů, který pokračoval 2. a 3. květnem.  

Název projektu ......................................................................................... Vedoucí projektu 

Biologie a jaderná energetika v praxi ................................................. Tomáš Krásenský  

Experimentální fyzika ............................................................................. Petr Česnek  

Mediace ..................................................................................................... Miroslava Zápotočná  

Podcast a sportovní fotografie ............................................................ Jan Kodet  

Za vším hledej květinu ........................................................................... Miroslav Trávník  

Židé - Osvětim - Třebíč ........................................................................... Iva Málková  

Víš, co jíš? .................................................................................................. Petra Pohanová  

Živé pochodně ......................................................................................... Jaroslav Taras  

Archeologie v praxi ................................................................................. Eva Hurychová  

Dobrovolníkem v nemocnici ................................................................ Olga Parkanová  

Cesty za uměním ..................................................................................... Soňa Jurkovičová  

Atrium ........................................................................................................ Linda Taláčková  

Učitel pro 21. století ............................................................................... Miluše Třísková  
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Kvasné technologie ................................................................................ Milan Dvořák  

Od kamene mudrců a parního stroje až k moderní vědě ............. Pavel Hřeben  

Tvoje tělo .................................................................................................. Anna Procházková  

Kinesiotaping II  ....................................................................................... Zuzana Kuncová  

Dobrovolníkem v nemocnici 
V rámci tohoto projektu si žáci vyzkoušeli pozici dobrovolníka v jihlavské nemocnici a seznámili se 

s trochou teorie, co dobrovolník může, nesmí, jak se chovat k terapeutickým zvířatům, a také 

přišla řeč na účastnické obavy a očekávání. Poté si žáci ve dvojicích zvolili aktivity, které si chtěli 

vyzkoušet. Někdo se zúčastnil terapie s pejskem nebo s králíkem, jiní navštívili pacienty s virtuální 

realitou nebo pojízdnou knihovnou, někteří zpívali a hráli na klavír nebo si “jenom” chodili 

povídat. Reakce na projekt byly mimo jiné takovéto: 

Překvapila nás aplikace alternativních způsobu léčby v Nemocnici Jihlava. Měli jsme možnost 

nahlédnout pod pokličku duchovních služeb poskytovaných místním kaplanem nebo vyzkoušet 

aromaterapii. 

Emocionálně silným zážitkem bylo navštívení onkologie v rámci canisterapie, když jsme 

v nemocničním pokoji spatřili mladou dívku po chemoterapii.  

Jsme vděční za příležitost zúčastnit se projektu, díky kterému jsme mohli pacientům zlepšit den. 

I pro nás to byla obohacující zkušenost. 

 

Učitel/ka pro 21. století 
Již úspěšně odzkoušený model teoretické i praktické průpravy možnými formami a metodami 

vzdělávacího systému si i v letošním roce našel své zájemce mezi žáky. Návštěvy školy byly 

tentokrát 2. Ta první proběhla ve specifickém prostředí malotřídní školy, konkrétně té v Cejli. 

Frekventanti se zúčastnili i samotné výuky a nebyli ušetřeni ani zapojení do procesu. Aby bylo 

povědomí úplné, sešli se účastníci i se starostkou Cejle, jelikož u takovéhoto typu škol je více než 

jinde potřeba správné skloubení potřeb a jejich realizace mezi zřizovatelem a školským zařízením.  

Druhou návštěvou pak byla Montessori mateřská, základní a střední škola v Polné. Paní ředitelka 

Lenka Marková našim žákům představila nejen moderní budovu školy, ale i koncept Pomoz mi, 

abych to dokázal sám. Konfrontace s alternativním stylem výuky rozpředla mezi frekventanty 

projektu živou diskusi, která neochabla ani při závěrečném hodnocení projektu.  
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Cesty za uměním – Vídeň 
Pro milovníky umění, německého jazyka či výletování byl připraven projekt Soni Jurkovičové. 

Postupně se žáci 2. a 3. ročníku teoreticky seznámili s vídeňskou kulturní scénou, aby 2. a 3. května 

strávili čas v rakouské metropoli. A že se bylo na co dívat. Počínaje uměním 19. století, přes secesi 

a modernu až po stavby Zahy Hadid. To vše jednak v plenéru, jednak v Umělecko-historickém 

muzeu a Belvederu. A kdo už měl umění dostatek, jistě neopomenul gastronomické zážitky či jen 

prosté toulání vídeňskými uličkami, ulicemi a bulváry.  

 

Židé-Osvětim-Třebíč 
Kapacitně obsáhlý projekt pro 55 žáků měl ve svém plánu alespoň ochutnávku z dějin židovské 

komunity, byť s negativní zkušeností 2. světové války. První den projektu čekala žáky náročná 

cesta s ještě náročnějším cílem v koncentračním táboře v Osvětimi. Aby se tento nepříliš pozitivní 

zážitek alespoň trochu přebil, při zpáteční cestě se autobus na chvíli zastavil v Krakově, sídelním 

městě polských králů.  

V květnových dnech pokračoval projekt nejprve návštěvou židovské čtvrti v Třebíči, aby měli žáci 

poslední den projektu prostor na vypracování výstupů, které snoubily jejich poznatky s projektu 

s přečtenou literaturou na židovské téma a jejich následnou interpretací.  

Biologie v teorii a praxi 
Tento projekt by se také dal považovat za obvyklý, ale co je na třech dnech s Tomášem 

Krásenským poutavého a romantického, je fakt, že nikdy nelze naplánovat, jak bude projekt 

probíhat, jaké bude počasí, co bude k vidění a jaký vlastně bude výsledek. V souhrnu se dá říci, že 

letošní výsledek, byl uspokojivý až pozitivní.  

První den se žáci vypravili na okrouhlické rybníky, kde se nabažili květeny i zvířeny, a to včetně 

Pístovských mokřadů. V květnových dnech pak byla cílem teoretická zastávka zastoupená 

návštěvou Ústavu biologie obratlovců ve Studenci, kde se frekventanti seznámili i se všední prací 

vědeckých pracovníků. Následný den byl vyhrazen pro exkurzi do Jaderné elektrárny Dukovany 

a zakončen byl u vlastně mladého rybníka v Krahulově, takže došlo i na ornitologické pozorování. 

No, podařené toulání přírodou to bylo.  

Noc vědců  
V pátek 6. října 2023 se v 16:00 h otevřely brány Gymnázia Jihlava, které se spolu s dalšími dvěma 

jihlavskými institucemi, Vysokou školou polytechnickou Jihlava a Muzeem Vysočiny, zúčastnilo 

celorepublikového programu Noc vědců. Gymnázium Jihlava, jediná střední škola v Kraji Vysočina, 

která se účastnila této akce, nabídla široké veřejnosti pestrý program. Děti i dospělé zaujala kouzla 
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s ohněm. Při biologických pokusech si mohli prohlédnout vlastní DNA nebo si pomocí chemie 

pohrát s barvami. Fyzikální pokusy a práce s termokamerou nadchly všechny příchozí. Milovníci 

historie se dozvěděli zajímavosti o Polné a literární nadšenci si poslechli přednášku o spisovatelce 

Jodi Picoult. Přednášku o Husákových dětech doprovodila následná živá diskuse.  

Když se po osmé hodině večerní gymnázium uzavřelo, zbývalo už jen učitelům a mnohým žákům, 

bez jejichž pomoci by se akce nedala zrealizovat, vše uklidit a vyrazit k domovům. 

Snad se i v příštím roce budeme moci na Noci vědců setkat. 

Vejška na gymplu 
V pátek 22. 12. obsadili školu vysokoškoláci a odborníci z praxe. 

Primárně žáci druhých až čtvrtých ročníků naší školy si dle vlastního výběru poslechli povídání 

vysokoškolských studentů, našich bývalých žáků, o jejich fakultách, životech mimo Jihlavu, o tom, 

jak se nejlépe na vysněnou „vejšku“ připravit, a hlavně dostat. Probrali styl výuky, skladbu rozvrhů, 

možnosti stravování v menzách, ale ptali se třeba i na to, zda se na VŠ přezouvají do pantoflí… 

Od 11. hodin pak proběhly přednášky a diskuse s odborníky z reálné praxe. Představila se třeba 

lékařka z infekčního oddělení, lékařský genetik, letecký inženýr či ekonom a krizová psycholožka. 

Akce tak byla zakončena propojením teoretických studií s praktickým životem. 

 

Školní akademie  
V jarním březnovém termínu, letos 20. 3., se odehrála tradiční školní akademie, tento rok 

s podtitulem Náš svět. Společně proti rezignaci. Vyjma samotného hlavního programu v tělocvičně 

doplnila akci neméně tradiční Duhová kavárna a po loňské úspěšné premiéře také Hrabárna či 

šachový turnaj. No, bylo se na co koukat, poslouchat, jak se zapojit, napojit či nasytit. A byť se 

formát akademie může zdát velmi podobný předchozím ročníkům, nadšení a spokojenost z této 

jarní akce numericky vyjádřil například vybraný obnos směřující na konto Dobrého anděla, který 

rok od roku překonává rekord a který se letos zastavil opět na novém maximu, 73 000 Kč. 

Děkujeme tedy všem přispěvatelům, účastníkům a jmenovitě pak Ivě Fexové, hlavní organizátorce 

akademie.  
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Jeden svět 
V rámci naplňování preventivního programu se vybrané třídy NG a žáci 2. a 3. ročníků VG 

v březnových dnech přijímacích zkoušek vypravili do Kina Dukla. Cílem nebyly běžné projekce, ale 

snímky zařazené do mezinárodního filmového festivalu o lidských právech s názvem Jeden svět. 

Jihlava se tak zařadila mezi bezmála 50 českých měst, ve kterých tento festival v letošním roce 

proběhl.  

Žáci NG zhlédli pásmo krátkých filmů vztahujících se k problematice veřejného prostoru 

a dospívání v různých podmínkách, ať už v intencích současné Ukrajiny, či společenské situace 

v Myanmaru. 2. ročníky rovněž řešily téma veřejného prostoru, snímek pro 3. ročníky byl zaměřen 

na ekologii, krajinu a její zachování. Po každé projekci následovala diskuse s přítomnými hosty. 

Debaty probíhaly tak živě, jak moc se zapojili přítomní, někteří se zapojovali více, někteří si 

odnášeli podněty k přemýšlení ven z kina. Pro zájemce pak ve stejném týdnu probíhaly 2 veřejné 

projekce v rámci Jednoho světa, na nichž se opět mezi diváky objevovali i naši žáci. Tak příští rok 

snad ve větším počtu, festival už nebude takovou novinkou. 

Použité zkratky: VG = vyšší gymnázium; NG = nižší gymnázium 

Implementace Krajského akčního plánu Kraje Vysočina II – Učíme se 

ze života pro život 2  

 

CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0020364 

Doba realizace: 15. 2. 2021 – 30. 11. 2023 

Projekt cílí na podporu regionálních škol při budování aktivizujícího učebního klimatu, 

nezbytného pro rozvoj gramotností a klíčových kompetencí žáků 2. stupně ZŠ a SŠ 

v Kraji Vysočina. 

Cílů projektu bude dosaženo mimo jiné síťováním, vzájemným setkáváním, výměnou zkušeností 

a prostřednictvím komunit vzájemného učení, které zajistí kvalitu a efektivitu pedagogického 
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působení učitelů směrem k výuce obohacené o využívání aktivizačních metod a posílené o prvky 

transferu kompetencí. 

Podporu získá v rámci projektu vedení škol, pedagogové, a to zejména prostřednictvím 

vzdělávání, komunit vzájemného učení a metodickou podporou, žáci získají podporu zaváděním 

inovací do výuky. 

 
V uplynulém školním roce bylo možné pozorovat většinu „běžných“ projevů rizikového chování, 

což jenom aktualizovalo potřebu jejich pozorování, včasné diagnostiky a následného řešení. Velká 

část těchto povinností leží na bedrech třídních učitelů, kterým by měli být nápomocni ostatní 

vyučující ve třídě, příp. pedagogické dohledy, které přeci jen mohou o přestávkách věci vidět jinak 

než v lavicích během vyučovací hodiny.  

Pokud budeme konkrétní, z projevů rizikového chování se počátkem října objevily na jednom 

patře případy kouření, potažmo jeho různých forem. Po upozornění vyučujících a dohledů se tuto 

situaci dařilo víceméně eliminovat, a to i prostřednictvím některých přistižených žáků.  

Vztahové potíže se objevily zejména ve třídách NG. Navzdory loňské osvětě docházelo 

k nevhodnému chování v obou třídách 9. ročníku, byť pokaždé v trochu jiném režimu. Ve 4A8 se 

jednalo o komunikační problémy vůči jednomu spolužákovi, ve 2A6 šel tento problém po rovině 

rozdílnosti pohlaví i vztahů s pedagogy, kdy obzvláště někteří pedagogové byli neustále 

vystavováni tlaku na jejich připravenost ze strany žáků. V obou případech byly situace řešeny ŠMP 

a TU jak přímo ve třídě, v případě 2A6 i individuálně s některými žáky.  

Ve třídě 2A8 se pak problémem ukázalo zacházení s mobilními telefony, samostatnost žáků 

a následné dodržování pravidel. I přes školení Milana Taláčka v předchozím roce a neutuchající 

práci třídní učitelky se toto dařilo řešit pouze částečně, jde tedy o téma do dalších let, a to nejen 

v této třídě.  

Vcelku novým fenoménem se pak stalo záškoláctví. Sice se nejednalo o výraznější počet žáků, 

nicméně v oněch několika případech šlo o natolik extrémní počty zameškaných, potažmo 

neomluvených, hodin, že na závěrečné pedagogické radě vyústila situace ve známky neuspokojivé 

z chování. Nutno dodat, že v obou případech se jednalo o zletilé studenty, kteří mají možnost 

omlouvat si hodiny sami.  

Velkým tématem, zejména pro žáky, je pak duševní zdraví. Stále častěji se setkáváme s případy 

žáků, kteří trpí nějakou formou psychických potíží, což se nemile projevuje jak v jejich školním 

prospěchu a přístupu ke studiu, ale i v mezilidských vztazích. Do budoucna by tedy bylo vhodné 

v tomto ohledu edukovat vyučující a poskytnout žákům alespoň preventivní programy zaměřující 

se na toto téma. Je totiž nutno dodat, že tento fenomén nelze výrazněji ovlivnit, ale musí se s ním 

umět pracovat. Potěšujícím signálem byla žákovská iniciativa, když sami přišli s podnětem na 

uspořádání dramatického pásma, které odlehčenou formou mělo podat ukázky různých 

psychických stavů a situací. Program doprovázelo slovo odborníka, a i když akce proběhla 

předposlední týden v pátek a byla dobrovolná, účast byla hojná a ohlasy pozitivní.  

Závěrem ještě slovo k náplni preventivních programů. Novinkou se stala návštěva mezinárodního 

filmového festivalu o lidských právech Jeden svět. Navzdory názvu ale snímky obsahují všemožná 

témata z mezilidských vztahů, a tak kromě společných projekcí navštívilo několik žáků i snímek 

Moje nová tvář, který pojednává o psychických poruchách, panických atakách apod. Jelikož byla 

součástí školních projekcí i diskuse, věřme, že festival si do budoucna najde stále více svých 

příznivců.  
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Více viz Projekty a projektová výuka. 

 

Hudební sdružení Gymnázia Jihlava 

Statistika: 

Na začátku září 2023 mělo HSGJ 35 členů 

Během roku přibyli 3: 2 zpěvačky a 1 zpěvák 

Sbor během roku opustilo 7 zpěvaček a 1 zpěvák 

Na konci června 2024 mělo HSGJ 30 členů, z toho ale 8 absolventů = ve skutečnosti je nás tedy 22. 

Během roku jsme celkem 10krát vystoupili. 

Hudební sdružení Gymnázia Jihlava zahájilo sezonu 2023/24 soustředěním v neděli 3. 9. S naší 

hlasovou poradkyní Kateřinou Slukovou jsme upevňovali hlasovou techniku a intenzivně 

nacvičovali repertoár, protože 8. října sbor odjížděl do italské Monzy na projekt Erasmus. 

Repertoár byl zaměřen na rok české hudby.  

V Itálii jsme se setkali s žáky Liceo Classico e Musicale Bartolomeo Zucchi, střední školy nabízející 

všeobecné, ale také hudební vzdělání. Žáci hrají na dva hudební nástroje a sborový zpěv mají jako 

povinný školní předmět.  

Kromě společného nacvičování repertoáru a přípravy koncertu jsme si prohlédli Monzu, 

obdivovali krásy Milána – navštívili katedrálu, Teatro alla Scala, Teatro Dal Verme, Přírodními 

krásami nás okouzlilo jezero Como. 

Náš pobyt vyvrcholil společným koncertem na půdě italské školy. 

4. 11. proběhlo naše 2. letošní soustředění. A pak už přijeli naši partneři – zpěváci z Monzy. Strávili 

u nás týden od 9. do 15. 11. Seznámili jsme je s Jihlavou, společně jsme navštívili Prahu a Telč. 

Uspořádali jsme hudebně-výtvarný workshop o Antonínu Dvořákovi, který vyvrcholil výtvarným 

ztvárněním Larga z Novosvětské. 
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Vyvrcholením projektového týdne se stal koncert v gotické síni jihlavské radnice, který přinesl 

hluboký hudební zážitek nejen posluchačům, ale i členům obou pěveckých těles. Hudba spojuje 

lidi i národy. 

 

Na závěr projektu jsme jako zpětnou vazbu a připomínku společně prožitých dní vytvořili 

šestiúhelníkovou mozaiku v barvách vlajek obou zemí.  

Na tradiční Vánoční koncert 7. 12. jsme pozvali dětský pěvecký sbor Kvítek ZUŠ Dačice. Pro HSGJ 

bylo příjemným zážitkem zazpívat si některé písně s kapelou. 
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14. 12. jsme navštívili Domov Stříbrné terasy, kde jsme seniorům svým vystoupením zpříjemnili 

čekání na Vánoce.  

Třetí soustředění v sezoně se konalo 4. 2. Bylo důležitou součástí příprav na soutěž Gymnasia 

cantant. Ještě než jsme odjeli do regionálního kola, vystoupili jsme 20. 3. na školní akademii. 

Z regionálního kola soutěže 21. 3. jsme postoupili do dalšího kola. 

 

4. soustředění – finální před celostátní soutěží – se konalo 7. 4. a pak už nastal vrchol sezony. Jarní 

koncert 15. 4., na němž vystoupili i maturanti z hudební výchovy (v toto školním roce byla většina 

maturantů současně sboristy), jednak Gymnasia cantant – celostátní kolo. 
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Soutěž proběhla v termínu 18. – 20. 4. a zúčastnilo se jí 16 gymnaziálních pěveckých sborů. Na 

závěrečném koncertě jsme převzali umístění ve zlatém pásmu. 

Poslední, páté soustředění 24. – 25. 5. – zážitkové – se konalo pod vedením ostravských lektorů 

Tomáše Stančeka (sbormistr a orchestrální dirigent) a Silvie Mlynarczykové (sbormistryně, sólová 

zpěvačka a lektorka dramatické výchovy). Během společně prožitých dní jsme nejen zpívali, ale 

také tančili, improvizovali a hlavně se dobře bavili. 

 

Předposlední akcí bylo 28. 5. zpívání HSGJ při předávání maturitních vysvědčení. Sborové řady 

letos opouští osm zpěváků a zpěvaček. 

Školní rok a sborovou sezonu 2023/24 jsme zakončili koncertem. Smíšený pěvecký sbor Sokola 

Jihlava Foerster nás pozval ke společnému letnímu vystoupení 20. 6. 
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Sezona byla bohatě naplněná rozmanitými aktivitami a měla dokonce několik úspěšných vrcholů. 

Abychom mohli podobně pokračovat, rádi ve školním roce 2024/25 přivítáme nové zpěváky 

a zpěvačky. 

Divadelní sdružení Spoušť 
 V minulém školním roce nastudoval DS Spoušť pod vedením Ivany Fexové pohádku Kopce 

a kopečky přání.  

Přes dvacet členů souboru podstoupilo riziko nabídnout studentům gymnázia a veřejnosti 

pohádku o hledání lidského štěstí, o tom, co má v životě smysl, o přátelství a také o vytrvalosti, bez 

které nelze ničeho dosáhnout. 

Malý Petřík, kterému chybí otec, se ho vydává hledat do vesmíru. Na cestě k Venuši, která přece 

všechno ví a zná, ho doprovází kamarádi-kočka Sísa a fenka Sany. 

Do projektu se kromě herců zapojila i výtvarnice Lenka Klofáčová Pavézková, která umocnila děj 

příběhu nádhernými kostýmy, a třídy 3A8 a 2B4, které je vyráběly. Paní učitelka Eliška Vyhnálková 

spolupracovala na nácviku závěrečné písně, hudbu k ní složil Zdeněk Sommr, absolvent 

konzervatoře v Brně, krátký film natočil Jáchym Kolář, student 3B4, animace dodal Jakub 

Janoušek, student 3A8, na projekci zapracoval pan učitel Martin Kohout, o pohybovou spolupráci 

se postarala Míša Bohuňovská, čerstvá absolventka gymnázia, kulisy vyrobili Milan Štekl a Zdeněk 

Pejchal. Text napsala Ivana Fexová. 



54 

 

Představení bylo velice úspěšné, o čemž svědčí třikrát zcela vyprodaný sál Diodu. Výtěžek se 

studenti rozhodli zaslat nadaci Dobrý anděl. 

Speciální poděkování patří vyučujícím-Haně Řezníčkové( role Večernice), Evě Mikulíkové( role 

maminky, Střelce), Martinu Kohoutovi( role Stromu života a Strachu) a Janu Kodetovi( role 

tatínka)-za zapojení do studentského divadelního souboru a za skvělé sehrání rolí.  

 

 

Univerzita třetího věku 
Z předchozího roku se přenesl i pozitivní ohlas na univerzitu třetího věku, Antonín Pipa 

a Pavla Rychlá se tak starali o její průběh i letos. Univerzita třetího věku se konala pod záštitou 

školního parlamentu. 
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Akce školního parlamentu 
Činnost Parlamentu Gymnázia Jihlava (PGJ) se v loňském roce pod vedením Martina Kohouta 

rozběhla na vysoké obrátky a dá se říci, že se v nastoleném trendu pokračovalo i letos. Ve funkci 

předsedy nahradil Zitu Krotkou (5A6) Jan Vít (7A8), jemuž jako delegát sekundoval spolužák 

Antonín Pipa a místopředsedkyní byla zvolena Emílie Vacková (4B4). Množství a náplň akcí zůstalo 

víceméně zachováno z minulého roku, výraznější změnou byla snad jen absence Přednáškového 

dne v maturitním týdnu a sportovního dne ve čtvrtek před vysvědčením.  

Co se týče akcí, které přímo neorganizoval Parlament, ale na nichž jeho členové aktivně pomáhali, 

tak je nutno zmínit Noc vědců a Vejšku na gymplu.  

Co tedy stojí za zmínku z akcí organizovaných PGJ? 

Tematické dny 
Po loňském příbytku tematických dnů a společném focení všech zúčastněných se letos v tomto 

trendu pokračovalo a k Suit up dni, Halloweenu či láčes dni přibyla další témata. Za všechny 

můžeme jmenovat den s proužky, den vánočních svetrů, den modré barvy, ponožkový den či No 

backpack day. Když už jsme o oblečení, velkou akcí pod taktovkou PGJ se stala první emise 

školních mikin, které měly dosud k dispozici pouze sportovní třídy, ale zásluhou Parlamentu se 

z nich stal takřka „gymplácký úbor“.  

Prosincové akce 
Hned několik akcí se sešlo ve více než hektickém prosinci, ale o to cennější je jejich příspěvek.  

Maraton psaní dopisů se stal již tradiční součástí předvánočního času, což je vzhledem k jeho 

humanitárnímu rozměru více než chvályhodné, stejně jako jeho organizace ve spolupráci 

s Amnesty International.  

Když už jsme u psaní dopisů. Abychom nemuseli čekat do února na osvědčenou valentýnskou 

poštu, tak před Vánocemi roznášel vzkazy a dopisy žáků žákům Mikuláš.  

F8 cup také není novou akvizicí, a tak lze pouze stručně konstatovat, že i když tělocvična není 

nafukovací, tak na organizaci parlamentníci zapracovali a průběh letošního ročníku tak byl o něco 

hladší než ten předešlý.  

Vejška na gymplu už byla zmíněna, po loňské znovuobnovené premiéře se letos opět úspěšně 

pokračovalo.  

V prosinci se měla konat i další charitativní akce, tentokrát z dílny organizace UNICEF, a to 

s interním názvem CUKRCHECK. Smyslem akce je napéct dobrovolně spoustu dobrot, následně je 

shromáždit a dle názvu akce je nabízet v prostorách krčku, a to do úplného vyprodání či přeslazení 

všech aktérů. Výtěžek akce byl následně věnován na konto UNICEF. Pro prosincový malý zájem 

pekařů a pekařek byla akce realizována v březnu.  

Běh pro Paměť národa 
Po loňských pozitivních ohlasech nezbývalo než zopakovat Běh pro Paměť národa. Organizační 

tým zůstal takřka ve stejném složení, nechyběla tedy Amelie Jarošová, Zita Krotká, Antonín Pipa 

a Jan Vít, pouze maturant Lukáš Kvasnička nebyl přítomen. Řada věcí již byla známa 

z předchozího prvního ročníku, na některé se trochu zapomnělo, a tak se řešily na poslední chvíli, 

ale pro návštěvníky a účastníky to nehrálo zásadní roli. Tedy až na hudbu, ta se musela letos obejít 

pouze s umělou reprodukcí a bez vlastního občerstvení.  
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Trasy závodů zůstaly zachovány, v elitní kategorii běhu na 10 km zůstalo zlato „doma“, když 

zvítězil Matěj Vítek ze 7A8. Kategorii 4 km ovládl Tomáš Rychecký. Ostatní úseky byly neměřené, 

a to včetně dětských běhů. Akce opět sklidila pozitivní ohlasy a 18. květen se na Českém mlýně stal 

pohodovým odpolednem, které zásadně nekazilo ani místy deštivé počasí. Otázkou tedy zůstává 

jen to, co s Během do budoucna. Hlavní organizátoři příští rok maturují a souběh Běhu 

s maturitami a dalšími povinnostmi studentů 4. ročníků asi nebudou úplně slučitelné 

s bezproblémovou organizací. Tak snad stávající organizátory zastoupí někdo nový, třeba 

z Parlamentu.  

Kroužky 
V průběhu celého roku pak probíhaly kroužky zaměřené na konverzaci v AJ (Just Talk), 

společenské a deskové hry (Herní sféra) či kinematografii (Filmový klub). 17. dubna pak mohli 

zájemci navštívit Finanční seminář, akci pořádanou PGJ, jež vedla Ing. Markéta Lexová, Ph.D. 

a který se zaměřoval zejména na brigády, tedy to, co je studentům blízké a známé.  

Školská rada dne 18. září 2024 schvaluje Výroční zprávu za školní rok 2023/2024. 

Souhlas se zněním vyjádřili členové školské rady: Ing. Richard Šedivý, Mgr. Petr Ryška, 

Ing. Bc. Karel Dvořák, Ph. D., Antonín Pipa, Mgr. Jan Kodet, Mgr. Ondřej Levák. 
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